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Algemene Ledenvergadering 201 7 

Vereniging Reizigers Openbaar Vervoer  

 
Hierbij nodigen wij u uit de ALV van Rover bij te wonen, op zaterdag 20 mei 2017 in 

Utrecht. De zaal is open vanaf 10.00 uur, de koffie staat dan klaar!  

De zaal is toegankelijk voor rolstoelen. 

 

 
Drie Generatie Centrum, Bernadottelaan 23, Utrecht 

 

 
 

 
 
 
secretariaat@rover.nl 

033 ï 422 04 50 

Als Rover-lid houdt u er al haast vanzelfsprekend rekening mee dat ProRail (soms zelfs 
langdurig) aan het spoor kan werken. Daardoor moet uw reis wellicht met een omweg 
verlopen of deels met de bus. Kijk in ieder geval kort voor 20 mei naar de informatie op 
NS.nl, 9292.nl en andere communicatie-uitingen of u daarmee rekening moet houden. 

Routebeschrijving 
Openbaar vervoer vanaf Utrecht Centraal (10 tot 15 minuten): 
1. Sneltram 61 vanaf Platform H. Uitstappen bij tramhalte 5 

Mei Plein. Hier vandaan sla je direct linksaf de 
Bernadottelaan in. Het 3 Generatie Centrum bevindt zich na 
300 meter aan de rechterkant. 

2. Bus 107 vanaf Platform C1. Uitstappen bij bushalte 
Kanaleneiland. Hier vandaan loop je links over de 
Churchillweg en neem je direct rechts de afslag naar de 
Trumanstraat. Na 200 meter linksaf de Bernadotteweg op. 
Het 3 Generatie Centrum bevindt zich na 50 meter aan de 
rechterkant. 

 

mailto:secretariaat@rover.nl
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Voorwoord  

 

Voor u ligt het ALV boekje van Rover voor 2017. Hierin staan verslagen 

van het afgelopen jaar beschreven, maar maken we ook een doorkijk 

naar de toekomst. Want Rover staat voor spa nnende tijden met nieuwe 

ontwikkelingen. De vereniging verandert en gaat met haar tijd mee, 

en daarin verandert het bestuur mee.  

In dit boekje leest u waar de verschillende afdelingen, werkgroepen, 

het bestuur en het kantoor dit jaar mee bezig zijn gewees t. Het mag 

gezegd worden dat Rover niet stil heeft gezeten en vele mooie 

activiteiten heeft kunnen organiseren. Maar ook onze positie als 

gesprekspartner is afgelopen jaar gegroeid en geprofessionaliseerd.  

 

Het inspirerende van Rover is dat het een kennisgedreven organisatie 

is. Kennis over en ervaring met  het openbaar vervoer maakt dat wij de 

belangen van zoveel reizigers kunnen behartigen. Deze k ennis en 

ervaring maken dat wij als een belangrijke gespreks partner worden 

beschouwd  door overheden en bedrijven. We zijn zeer gedreven   om op 

te komen voor een goed openbaar vervoer. De klanttevredenheid in 

het openbaar vervoer neemt toe, mede dankzij onze inspanningen. 

Maar het kan nog altijd beter.  

 

In dit boekj e vindt u de ervaringen van vele actieve Rover - leden. 

Wellicht ziet u hierin activiteiten die u aanspreken en waar u bij 

betrokken wilt raken. De leden maken immers de vereniging en 

wellicht zie t u een leuk idee van een andere afdeling dat u in uw 

eigen afdeling zou kunnen uit proberen of ziet u mogelijkheden om 

samen met ons vorm te geven aan de plannen die we hebben . Schroom 

dan niet om ons hierover aan te schieten.  

 

 

 

Tot 20 mei in Utrecht !  

Ar riën 

Kruyt, 

voorzitter 

Rover  

 

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&frm=1&source=images&cd=&cad=rja&docid=AdoVC2-bGG1iJM&tbnid=lMgI25VTha-N7M:&ved=0CAUQjRw&url=http://ov-nieuws.blogspot.com/2014/02/de-reiziger-op-plaats-1-2-en-3.html&ei=al4XU6umBsHOtQbazYHgDQ&bvm=bv.62286460,d.bGQ&psig=AFQjCNHw6qq4gZTpLMh1U0Yg9qiyQw68ng&ust=1394126820876041
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Algemene Ledenvergadering 20 mei 2017  

Vereniging Reizigers Openbaar Vervoer  

 
Het 3 Generatie Centrum is open vanaf 10.00 uur, de koffie staat dan klaar! 

De zaal is toegankelijk voor rolstoelen. 
 

AGENDA  

 

Huishoudelijk gedeelte (aanvang 10.30) 
 
1. Opening 

 
2. Jaarrede van de voorzitter 

De voorzitter spreekt de Algemene Ledenvergadering toe over onderwerpen die 
actueel zijn en trekt deze door naar belangrijke zaken voor Rover en/of het Openbaar 
Vervoer 
 

3. Verslag Algemene Ledenvergadering op 28 mei 2016 in Ermelo [p. 6 ï 10] 
Het verslag van de vorige ALV ligt ter goedkeuring voor. 
 

4.  Jaarverslag [p. 11 ï 73] en uitreiking Van der Poelpenning 
Het jaarverslag is een terugblik op het verenigingsjaar 2016, vanuit het bestuur, het 
landelijk kantoor, de landelijke werkgroepen en de afdelingen en contactgroepen. De 
Van der Poelpenning is een onderscheiding die jaarlijks wordt toegekend aan een 
actieve Rover voor de voor de vereniging geleverde prestaties.  
 

5. Financieel jaarverslag [p. 74 ï 75] 
In het Financieel jaarverslag is vastgelegd hoe Rover in het afgelopen boekjaar 
financieel heeft gedraaid. 
a)  Verslag kascommissie 

Twee leden van de kascommissie controleren de financiële stukken en brengen 
hierover een rapportage uit, waarop het bestuur in de vergadering reageert en dat 
daarna verder wordt besproken. 

b) (Toelichting) Staat van baten en lasten 2016 [ p. 74] en goedkeuring 
Het resultaat van Rover over het boekjaar 2016 is positief. Als de ALV het 
jaarverslag samen met de jaarrekening, met inachtneming van het verslag van de 
kascommissie goedkeurt, dan stemt het in de activiteiten van het bestuur op deze 
punten en dan strekt de instemming tot decharge van het bestuur. 
 

6. Ontwikkelingen bestuur [p. 76] 
Een samenvatting van de profielschets voor de nieuwe vicevoorzitter is toegevoegd bij 
dit agendapunt. Daarnaast is ook te lezen welke aanbevelingen de commissie heeft 
over de toekomstige ontwikkelingen van Rover en het Rover-bestuur. De commissie 
zal tijdens dit agendapunt een toelichting geven op het werk dat ze veriicht hebben.  
Het voorstel voor de toekomstige ontwikkelingen ligt ter goedkeuring voor.  
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7. Verkiezingen [p. 77 ï 78] 

a) Bestuur: (Her)verkiezing bestuursleden 
Dit jaar komen er nieuwe bestuursleden bij. De huidige vicevoorzitter treedt af, 
samen met vier leden van het algemeen bestuur. We kunnen een nieuwe vice-
voorzitter verwelkomen en daarnaast drie nieuwe bestuursleden. De overige leden 
van het huidige bestuur zijn herkiesbaar. 

b) Kascommissie 
Jaarlijks moeten de leden van de kascommissie worden benoemd. Er zijn twee 
kandidaten als lid verkiesbaar en één als plaatsvervangend lid. Een tweede 
plaatsvervangend lid is nog niet gevonden.  

c) Geschillencommissie 
Dit is een commissie van drie leden en een plaatsvervangend lid die in actie komt 
als zich een geschil binnen de Vereniging voordoet. Deze commissie moet daarom 
bestaan uit Rover-leden die geen bestuurlijke functie vervullen. Gelukkig hoeft de 
commissie vrijwel nooit in actie te komen. Voor de commissie zijn drie kandidaten 
en een plaatsvervangend lid verkiesbaar. 
 

8. Herziene begroting 2017 en begroting 2018, voorstel contributie [p. 79 ï 80] 
Bij dit agendapunt wordt financieel vooruit gekeken. Voor het boekjaar 2017 wordt een 
aan de feitelijke situatie aangepaste begroting ter goedkeuring voorgelegd en 
vervolgens een begroting voor het boekjaar 2018. Deze stukken zijn dit jaar vooral een 
voortzetting van het gevoerde beleid. Voor de contributie wordt voorgesteld om het 
komende jaar de bedragen gelijk te houden aan die van dit jaar.  
 

9. Toekomstvisie van Rover op mobiliteit [p. 81 ï 86] 
De mobiliteit in Nederland groeit. Dit is goed merkbaar in het OV, maar nog sterker op 
de weg. Het mobiliteitsbeleid speelt hier nog onvoldoende op in. Rover ontwikkelde 
daarom een toekomstvisie op mobiliteit. Dit stuk ligt ter bespreking voor. 
 

10. Activiteiten(plan) verenigingsjaar 2017-2018 [p. 87 ï 95] 
Vorig jaar is een beleidsplan vastgesteld met hierin een activiteitenprogramma voor de 
periode 2016-2020. Tijdens dit agendapunt wordt dit activiteitenprogramma 
beschreven en wordt genoemd wat voor elk punt gedaan is in 2016. Ook maken we 
een doorkijk naar de activiteiten in 2017. 
  

11. Rondvraag (vragen graag van tevoren indienen: evt. naar bestuur@rover.nl)  
Bij de rondvraag kunnen leden vragen stellen over een onderwerp dat hen ter harte 
gaat. Als deze vragen vooraf worden ingediend, kan het bestuur ervoor zorgen dat ter 
vergadering een adequaat antwoord kan worden gegeven. 

 
Pauze (12:30) 
 
Middagprogramma (13:30 ï 16:00) Thema: De gemeenteraadsverkiezingen van 2018 
 
Hoe kunnen we als Rover de gemeenteraadsverkiezingen gebruiken om onze doelen te 
bereiken? Wat kunnen we leren van organisaties als de Fietsersbond en Milieudefensie? 
Wat doen afdelingen nu al om de gemeente te beïnvloeden als het om OV-zaken gaat? 
Kunnen we samen optrekken rondom het thema óde duurzame, gezonde stadô? 

mailto:bestuur@rover.nl
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Agendapunt 3: Verslag ALV 28 mei 2016 

 

Het bestuur stelt u voor het verslag van de ALV 2016 vast te stellen. 

 
Locatie: de Dialoog in Ermelo 
Datum: 28 mei 2016 
Aanwezig: + 60 leden. (12 leden hebben zich afgemeld; namen bekend bij het bestuur.) 
 
1. Opening  

De voorzitter, Arriën Kruyt, heet iedereen welkom. 
 
2. Jaarrede van voorzitter 

De voorzitter schetst in zijn jaarrede enkele trends en ontwikkelingen in en om het 
openbaar vervoer, onder andere: 
ü We vernieuwen in Nederland ï voorbeeld daarvan: de OV Fiets 
ü Senioren maken zich meer dan over de zorg druk over hun mobiliteit  
ü We besteden veel aandacht aan toegankelijkheid 
ü Het OV groeit op diverse plekken, alleen niet gelijkmatig: de groei vinden we vaak op 

gestrekte lijnen. Die zijn voor grote aantallen reizigers interessant. Maar blijft er wel 
mobiliteit voor iedereen? 

ü De service schiet soms tekort: bijvoorbeeld ten westen van Roosendaal is niet één 
loket van het OV 

ü Bij werkzaamheden is er de vraag: gaan ze uitlopen? 
ü Een kanttekening bij de opkomst van de elektrische auto. Deze gaat het openbaar 
vervoer niet overbodig maken. Hoe wordt de stroom voor deze autoôs eigenlijk 
opgewekt? 

ü In ons land verplaatsen de meeste mensen zich over 10 ï 30 kilometer. Daarbij gaan 
steeds meer mensen op de fiets; 1 op de 5 van de verkochte fietsen is nu elektrisch. 

 
Waar is Rover mee bezig?  
Ten eerste met kleine verbeteringen, zoals: 
ü Reisinformatie bij verstoringen 
ü Beter werkende informatieschermen 
ü Informatieteksten meer vanuit de reiziger en op plekken waar de reizigers zijn  
ü Er is soms teveel reclame in plaats van reisinformatie 
ü ña- en b-zijdeò in plaats van ñvoor en achterò 
ü We besteden veel aandacht aan toegankelijkheid 
 
Daarnaast met grotere zaken, zoals: 
ü Lobbyen voor meer infra-geld, o.a. met het oog op de kabinetsformatie 
ü Vormen van standpunten over de structuur en ordening van het openbaar vervoer ï we 

komen hierop terug bij de Adviesraad in september 
ü Samenhang in de mobiliteit: meer dan de helft van de automobilisten neemt soms de 

trein; daarnaast is de fiets een belangrijk transportmiddel in de keten: OV Fiets groeit, 
evenals de behoefte aan fietsenstallingen 

ü Er zijn veranderingen te verwachten in de taxibranche 
 
Ook hebben we aandacht voor Rover zelf. We hebben bijvoorbeeld een start gemaakt met 
Rover Jong. 
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3. Verslag Algemene Ledenvergadering op 6 juni 2015 in Ermelo 
Besloten wordt het verslag van de Algemene Ledenvergadering op 6 juni 2015 
ongewijzigd vast te stellen. 
 
4. Jaarverslag; uitreiking Frans van der Poel-penning  

Op een vraag van Evert Bouws geeft de penningmeester uitleg over het Beamerz-project. 
Met Beamerz als partner krijgt Rover kansen om reizigers op een andere manier aan zich 
te binden. 
Evert Bouws meldt dat de website niet goed werkt. Onze communicatieadviseur Sanne 
van Galen zal dat oppakken. 
Adri van Woerkom complimenteert het jaarverslag en de elektronische verspreiding ervan. 
Bij het overzicht van ledentallen vraagt hij hoe de afdelingen gesorteerd worden. Hij merkt 
op dat er in de toelichtende tekst van enkele afdelingen ten onrechte vermeld staat dat ze 
geen enkel lid verloren. Directeur Ineke van der Werf zegt dat de volgorde van de 
afdelingen bepaald is door een (intern) volgnummer. Ze zal volgend jaar de tabel een 
andere volgorde geven met de afdelingen op alfabetische volgorde. 
Verder vraagt Adri van Woerkom of er al beweging gekomen is naar aanleiding van de 
acties over de OV Chipkaart. Beleidsmedewerker Tim Boric deelt mee dat dit onderwerp 
van gesprek is in het Nationaal Openbaar-Vervoerberaad (NOVB) 
Dhr. Mentzel vraagt waarom Rover niet vooraan staat als het gaat om het sluiten van 
poortjes op stations. Arriën Kruyt merkt op dat het hier om lokaal meetwerk gaat: we laten 
dit dus over aan de afdelingen. 
 
Bestuurslid Femke Merkx stelt de aanwezige leden van Rover Jong aan de vergadering 
voor. Na gesprekken over missie, kaders, organisatie, subsidie, website en logo is Rover 
Jong nu actief. Belangrijk: nu kan Rover Jong jongeren aan zich binden door activiteiten, 
bijvoorbeeld bijeenkomsten en trainingen. Een concrete actie betreft Wifi in de treinen. 
Coördinator beleid Wouter Haver meldt dat de Wifi-actie in juni gaat lopen. Op 20 juni zal 
een actiedag worden gehouden in Utrecht. 
Sjak Rijploeg raadt aan contact te houden met studentenorganisaties. Femke Merkx 
antwoordt dat Rover Jong dat wil oppakken. Rover Jong is al verbonden met het netwerk 
van studentenorganisaties. Wouter Haver voegt daaraan toe dat er bijvoorbeeld contact is 
met de opleiding mobiliteit in Flevoland. 
Op een vraag over studenten die grensoverschrijdend studeren antwoordt de voorzitter dat 
dat aspect aan de orde komt in symposia over grensoverschrijdend vervoer in Wesel en 
(op 5 november) in Maastricht. 
Jan Willem Fortuin stelt dat Rocovs veel behoefte hebben aan aanvulling door mensen uit 
de studentenwereld, WO en HBO, en ook mensen uit het MBO. Hopelijk kan Rover Jong 
ook daaraan bijdragen. Paola van Helden van Rover Jong: we willen inderdaad graag ook 
jongeren op die instellingen activeren. 
Besloten wordt het jaarverslag 2015 goed te keuren als voorgesteld. 
 
Om organisatorische reden is er deze vergadering geen uitreiking van de Frans van der 
Poelpenning. 
 
5. Financieel jaarverslag  

a. Verslag van de Kascommissie  
Het woord is aan Jan Willem Fortuin van de Kascommissie.  
De commissie heeft de stukken over 2015 bestudeerd en daarbij de medewerking 
gekregen van de directeur en de penningmeester.  
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De commissie ziet de dilemmaôs bij het maken van financi±le keuzes en vindt het beter de 
kascommissie om te vormen tot een financiële commissie die ook adviseert. 
De commissie complimenteert de directeur met de wijze waarop de administratie gevoerd 
wordt. De commissie beveelt aan om in de overzichten ook het voorafgaande en volgende 
jaar op te nemen. 
 

b. Staat van baten en lasten 2015 en goedkeuring 
Herman Vriesendorp vraagt hoe we omgaan met de daling van het ledental. Ook vraagt hij 
waarop we de omvang van het eigen vermogen baseren. Naar aanleiding van de omslag 
naar adviseren vraagt hij wie er dan moet controleren. 
De penningmeester antwoordt dat het grootste deel van de ñomzetò onder toezicht staat 
van de Rijksaccountant omdat hier subsidiestromen mee gemoeid zijn. Het 
verenigingsdeel op dezelfde manier controleren zou veel te duur zijn. Daarom nog steeds 
een kascommissie. De combinatie controle ï toezicht ï advies geeft inderdaad een 
dilemma. We moeten uitvinden hoe dat gaat lukken. Het bestuur heeft ongeveer 150.000 
euro eigen vermogen nodig om een eventueel wegvallen van de subsidies op te kunnen 
opvangen. In zoôn geval moet de vereniging zich namelijk nog ongeveer een half jaar 
kunnen redden. 
Herman Vriesendorp vraagt naar de oorzaak van de daling van contributies. Gaat het hier 
ook om donaties, bijvoorbeeld bovenop de verplichte contributies?  
Ineke van der Werf antwoord daarop dat het verschil verklaarbaar is doordat de vereniging 
in het voorafgaande jaar een zeer grote gift heeft gekregen. 
De Kascommissie stelt voor het bestuur te dechargeren voor het financiële beheer over 
2016. 
De vergadering besluit bij acclamatie het bestuur te dechargeren voor het financiële 
beheer over 2015. 
 
6. Verkiezingen 

a. Bestuur: (herverkiezing bestuursleden) 
Voorzitter Arriën Kruyt heeft geaarzeld of hij zich voor een nieuwe termijn beschikbaar 
moest stellen. Hij heeft genoeg energie om verder te gaan en wil graag verder. In de 
huidige situatie is de voorzitter vooral extern en de vicevoorzitter intern actief. 
De voorzitter adviseert de vereniging goed te kijken naar die taakverdeling en naar de 
samenhang in de activiteiten. Ook vindt hij het raadzaam een commissie in te stellen om 
profielen op te stellen voor de functies van vicevoorzitter en voorzitter. 
Dit punt zal terugkomen in de Adviesraad en vervolgens weer in de ALV. 
De voorzitter wijst verder op hetgeen vermeld is in de stukken over de positie van de 
vicevoorzitter, Liesbeth Alferink. 
 
De vergadering besluit bij acclamatie Arriën Kruyt te herbenoemen als bestuurslid in de 
functie van voorzitter voor een termijn van twee jaar. 
De vergadering besluit bij acclamatie Liesbeth Alferink ontheffing te verlenen opdat zij 
haar huidige bestuurstermijn van twee jaar kan uitdienen. 
 

b. Kascommissie 
De voorzitter deelt mee dat er een kandidaat is voor de kascommissie: Herman 
Vriesendorp. 
 
De vergadering besluit bij acclamatie: 
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ü Jan Willem Fortuin en Gerard Elkhuizen te benoemen als leden van de Kascommissie. 
En Aart Roest en Herman Vriesendorp te benoemen als plaatsvervangende leden van 
de Kascommissie. 

 
c. Geschillencommissie 

De vergadering besluit bij acclamatie: 
ü Dick Wijen, Rudy Schoonveld en Rogier Zelle te herbenoemen als leden van de 

Geschillencommissie, en Michael van der Vlis te herbenoemen als plaatsvervangend 
lid van de Geschillencommissie. 

 
7. Herziene begroting 2016 en begroting 2017 

Herman Vriesendorp stelt een vraag over de contributiestijging. Penningmeester Pieter 
Cassé antwoordt dat de stijging nodig is maar dat het bestuur dat in redelijke mate wil 
doen. 
De voorzitter wijst op de mogelijkheid Rover in het testament op te nemen. Dat is bij de 
vereniging zeer welkom. 
De vergadering besluit de  herziene begroting 2016 en de begroting 2017 conform de 
voorstellen vast te stellen, met inbegrip van de voorgestelde contributietarieven. 
 
8. Beleidsplan 2016 ï 2020 en activiteiten(plan) verenigingsjaar 2016 - 2017 

Evert Bouws: het is goed lange-afstandsbuslijnen in het beleid te betrekken. 
Ook vraagt hij om het beleidsplan op de website te plaatsen. Dit zal gebeuren na 
vaststelling door deze ALV. 
Kees Braam stelt een vraag over de mogelijkheid van een internationale nachttrein. De 
voorzitter: we ijveren voor nachttreinen maar vinden in ieder geval bij de NS weinig 
gehoor. Kees: ook hier is een gelijk speelveld van belang. 
Richard Bakker pleit voor het standaardiseren van de voorwaarden in het OV in 
Nederland. Het bestuur neemt dit punt over. 
Sjak Rijploeg pleit voor openbaarheid van reizigersaantallen in het OV. De voorzitter 
antwoordt dat hij dit punt ingebracht heeft in Samen op Reis. De vicevoorzitter, Liesbeth 
Alferink, vult aan: ook in Rocov-trainingen blijkt dat informatie vragen aan bedrijven 
moeizaam kan verlopen. Bij de provincies zou meer kans moeten zijn; die hebben immers 
de plicht tot openbaarheid. Erik Filius: Brabant had een informatieplicht van de provincie in 
het PvE, maar die is bij de rechter gesneuveld. 
 
9. Rover en de European Passengers Federation (EPF) 

Helaas heeft Rian van der Borgt niet kunnen komen. De voorzitter gaat daarom in op de 
Europese samenwerking tussen consumentenorganisaties. Enkele aspecten: 
ü We lopen vaak aan tegen tegenstrijdigheden tussen de nationale regels in 

verschillende landen van Europa.  
ü Vergeleken met het wegverkeer en de luchtvaart profiteert het spoorwegverkeer zeer 

weinig van fiscale en andere regels. 
ü Verbetering op Europees niveau kan en moet: De European Passengers Federation is 

van groot belang voor de samenwerking tussen 35 consumentenorganisaties in 20 
landen. De meeste organisaties hebben dezelfde soort doelstellingen, zij het dat in 
sommige landen ook de belangen van binnenlandse luchtreizigers behartigd worden. 
De Rover-vertegenwoordiger in de vergaderingen van de EPF is Rian van der Borgt. 
Onze voorzitter heeft zitting in het bestuur  
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10.  Rondvraag 
ü Kees Braam: Vraagt aandacht voor het verdwijnen van steeds meer nachttreinen in 

Europa. Reizigers komen zo terecht in het vliegtuig, mede door gebrek aan een gelijk 
speelveld voor de trein in de concurrentie met andere vervoerwijzen. Hoe pakken we 
dit Europees aan het hoe verwoorden we het in het beleidsplan? 

o Antwoord: het bestuur verwijst naar de discussie die we zojuist gehad hebben 
over de activiteiten in EPF-verband. Ook nationaal zal het bestuur de 
ontwikkeling nauwgezet volgen en waar nodig acties initiëren.  

ü Jaap Ketelaar: Hoe kijkt Rover tegen Flixbus aan? Teleurgesteld over de kwaliteit 
ervan: anderhalf uur vertraging en weinig klantgerichtheid van de chauffeur. Hij vindt 
de Arrivabus Antwerpen ï Eindhoven ï Düsseldorf v.v. wel uitstekend. Zal Flixbus die 
wegconcurreren? 

o Antwoord: dit soort lijndiensten zijn openbaar vervoer, maar wel 
bovenregionaal. De ondernemers moeten wel een vergunning aanvragen maar 
zullen die gemakkelijk krijgen omdat ze provinciegrensoverschrijdend zijn en 
dus een vrije markt bedienen. Het bestuur volgt deze ontwikkeling en zoekt 
mogelijkheden om invloed uit te oefenen.  

ü Tinke Niezen: Kunnen de verslagen van de afdelingen beknopter en eenduidiger? 
Bijvoorbeeld door een formulier te bieden met doelstellingen, resultaten, aanpak 
calamiteiten.  

o Antwoord: Het bestuur zal afdelingen meer service aanbieden en daarbij 
aandacht besteden aan de rapportage van de afdelingen. 

ü De heer van der Meij: het aanbod aan leden van het Rover-Spoorboekje is laat. Het is 
soms al in de winkel te koop en als Rover-leden nog geen kortingsbon hebben 
ontvangen. Kunnen we sneller bediend worden? 

o Antwoord: Het kantoor doet zijn best maar het is logistiek altijd een hele kluif. 
ü Maarten Mentzel: Pleit voor klantvriendelijker infoloketten van de NS en ook voor een 

betere werkwijze van de NS-website. Noemt als voorbeeld de reactie van NS op een 
vraag die hij via de website ingediend heeft. 

 
Sluiting 
Hierna sluit voorzitter Arriën Kruyt 
onder dankzegging voor ieders inbreng 
de Algemene Ledenvergadering van 
Rover 2016. 
 
ôs Middags is het thema óGastvrije 
stationsô behandeld met Marc Maartens 
als discussieleider. (Zie foto hiernaast). 
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Agendapunt 4. Jaarverslag vereniging  

 

Het bestuur stelt u voor onderstaand jaarverslag goed te keuren.  
 
 

DE VERENIGING  

 

Missie   

Rover is de vereniging van OV-reizigers, voor OV-reizigers. Onze leden zetten zich in om 
het openbaar vervoer te verbeteren. Rover is gesprekspartner van vervoersbedrijven en 
overheden en houdt tijdens vele (regionale en landelijke) overleggen de belangen van de 
reiziger in het oog. 
 
Rover wil een groter aandeel van het OV in het verwerken van de grote aantallen 
dagelijkse reizigers, binnen en buiten de spits. De keuzereiziger willen we om 
milieutechnische redenen ook vaker in het OV hebben, maar ook voor reizigers die geen 
alternatief hebben moet vervoer goed en betaalbaar zijn.  
Rover streeft ernaar dat partijen het belang van de reiziger beter in beeld houden wanneer 
zij broeden op veranderingen in hun dienstverlening, en dat er prikkels in het systeem 
komen die ervoor zorgen dat aandacht voor de reiziger niet alleen bij Rover vandaan moet 
komen. 

 
Om deze doelen te bereiken zijn er volgens ons nog veel verbeteringen nodig in het 
openbaar vervoer. Zo is een betere productkwaliteit een absolute must, moet het OV-
systeem logischer en rechtvaardiger worden, en moet er gewerkt worden aan een 
positiever imago van het OV. Volgens Rover moet het OV sneller, betrouwbaarder en 
toegankelijker worden, en moet de deur tot deur reis naadlozer worden. Het OV-systeem, 
inclusief bijbehorende informatie, betaalmogelijkheden en service, moet begrijpelijker en 
gemakkelijker in het gebruik worden. Wanneer vervoerders fouten maken, moeten zij dit 
zo klantvriendelijk mogelijk oplossen zonder kosten voor de reiziger. 
OV-bedrijven moeten problemen niet afwentelen op de reiziger: zij moeten zelf voor een 
acceptabele oplossing zorgen en coulance moet een eerste reflex zijn in plaats van een 
laatste redmiddel. 
 

Organisatie  
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Op de Algemene Ledenvergadering zetten de leden het beleid uit. Zij kiezen een bestuur 
dat de algemene zaken regelt. De dagelijkse gang van zaken wordt overgelaten aan het 
landelijk bureau (kantoor) van de vereniging. De bestuursleden worden inhoudelijk onder-
steund door vaste en tijdelijke (thema-)werkgroepen. De redactie van het blad De Reiziger 
complementeert dit geheel.  
Driemaal per jaar wordt een tussentijdse ledenraadpleging gehouden, de Adviesraad, 
waar vertegenwoordigers van afdelingen en werkgroepen met het bestuur overleggen over 
lopende zaken, nieuwe ontwikkelingen, strategieën en besluiten. Daarnaast is er driemaal 
per jaar een bijeenkomst voor vertegenwoordigers van afdelingen die namens Rover in 
Rocovs (regionale OV-platforms) zitting hebben. 
De leden van de vereniging zijn verdeeld over zoôn 30 afdelingen of contactgroepen, 
verspreid over het land, variërend van stedelijke tot provinciale groepen van actieve leden.  
 

Het kantoor in Amersfoort biedt ondersteuning aan afdelingen en werkgroepen en is het 
eerste aanspreekpunt voor reizigers: zowel leden als niet-leden kunnen bij Rover terecht 
met vragen en klachten. Verder wordt ondersteuning geboden door middel van onderzoek, 
beleid, financiën en de ledenadministratie. De directeur, beleidsmedewerkers en de 
medewerker communicatie verrichten daarnaast ondersteunende werkzaamheden voor 
het bestuur.  

 

Ledental  

De dalende lijn in het ledental die we in voorgaande jaren zagen, zet zich voort in 2016. 
Het totaal aantal leden en donateurs nam met 146 af en bedraagt 4944 per 1 januari 
2017. We konden dit jaar slechts 83 nieuwe leden verwelkomen, 228 leden zegden hun 
lidmaatschap op.  
 

Ledengroei 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 

Ledenstand 
per 1 januari 

6518 6148 6051 5813 5704 5588 5600 5488 5219 5090 
 

4944 

Aantal 
nieuwe 
leden 

270 258 158 204 188 286 242 159 104 82 
 

Aantal 
opzeggingen 

640 355 396 313 304 274 354 428 233 228 
 

 

 



 
 

13 
 

 
Hoewel het aantal opzeggingen ten opzichte van vorig jaar ongeveer gelijk is gebleven, is 
het aantal nieuw geworven leden in 2016 historisch laag, waardoor de balans negatief 
uitslaat. Ondanks de vele inspanningen om iets te bereiken voor reizigers, het bieden van 
nieuwe voordelen en producten als een spoorboekje, lukt het ons (maar) niet om 
voldoende nieuwe leden aan Rover te binden. De inspanningen om reizigers op de een of 
andere manier aan ons te binden zullen groter moeten worden. Werk aan de winkel dus! 
 
Aardig om te vermelden is dat 19 leden al (meer dan) 40 jaar lid zijn van Rover. 338 leden 
zijn 35 jaar of langer lid, 516 leden (meer dan) 30 jaar, 893 leden (meer dan) 25 jaar en 
2241 leden zijn 20 jaar of langer lid van Rover. 

Verdeling van leden en donateurs over de verschillende afdelingen  

De top vijf van grootste afdelingen van Rover wordt gevormd door Amsterdam (640), 
Utrecht (523), Brabant (314, na samenvoeging met ZO Brabant), Regio Arnhem/Nijmegen 
(306) en Rotterdam (278). De kleinste afdelingen of contactgroepen zijn dezelfde als 
vorig jaar: Goeree/Hoekse Waard (12 leden), Zeeland (51) en Zoetermeer (56).  
 
In 2016 zijn er wederom 3 afdelingen die een netto groei laat zien: te weten Goeree-
Hoekse Waard (2), Zeeland en Rhenen-Wageningen (beide 1). Zij groeiden daarmee 
procentueel met 20%, 2% en 0,95%. De meeste nieuwe leden konden worden begroet in 
Brabant en de regio Amsterdam (beide 8) en in de afdelingen Arnhem/Nijmegen en 
Rotterdam (beide 7 nieuwe leden). Er waren ook een aantal afdelingen waar helemaal 
geen leden bij kwamen in 2016: Amstelland-Meerlanden, Drenthe, ôt Gooi en West-
Overijssel.  
 
Netto het meeste aantal leden verloren de afdelingen Amsterdam (-22), Groningen (-
13) en Amersfoort (-11). In absolute zin waren dat de afdelingen Amsterdam (-28!) en 
Brabant, Den Haag en Rotterdam (alle -16). In relatieve zin was 2016 voor de afdeling 
Drenthe een slecht jaar met een afname van 9,68%, gevolgd door de afdelingen Twente 
(-6,68%) en Groningen en Amstelland-Meerlanden (resp. -6,19% en -6,17%).  
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afdeling aantal aantal netto  aantal  af-/toename stijging/daling 

 

leden 
op 

leden 
op verschil nieuwe aantal leden aantal leden 

 
1-1-2016 1-1-2017 

 

leden 
'16 (absoluut) (relatief) 

       Amersfoort 216 204 -12 3 -15 -5,56% 

Amstelland-Meerlanden 81 76 -5 0 -5 -6,17% 

Brabant (incl. ZO Brabant) 322 314 -8 8 -16 -2,48% 

Delft 100 98 -2 2 -4 -2,00% 

Den Haag 284 274 -10 6 -16 -3,52% 

Drechtsteden 65 63 -2 1 -3 -3,08% 

Drenthe 93 84 -9 0 -9 -9,68% 

Flevoland 89 88 -1 2 -3 -1,12% 

Friesland 109 106 -3 2 -5 -2,75% 

Gelderland Noord en Oost 139 136 -3 6 -9 -2,16% 

Goeree - Hoekse Waard 10 12 2 2 0 20,00% 

Gouda en Midden-Holland 100 98 -2 2 -4 -2,00% 

Groningen 210 197 -13 1 -14 -6,19% 

Haarlem 244 239 -5 1 -6 -2,05% 

HollandRijnland 260 252 -8 3 -11 -3,08% 

Limburg 122 116 -6 4 -10 -4,92% 

Noord-Holland-Noord 221 219 -2 6 -8 -0,90% 

Regio Amsterdam 662 640 -22 6 -28 -3,32% 

Regio Arnhem/Nijmegen 310 306 -4 7 -11 -1,29% 

Regio Rotterdam 287 278 -9 7 -16 -3,14% 

Rhenen/Wageningen 105 106 1 2 -1 0,95% 

Rivierenland 42 39 -3 1 -4 -7,14% 

t Gooi 108 104 -4 2 -6 -3,70% 

Twente 102 95 -7 0 -7 -6,86% 

Utrecht 530 523 -7 2 -9 -1,32% 

West-Overijssel 140 138 -2 0 -2 -1,43% 

Zeeland 50 51 1 3 -2 2,00% 

Zoetermeer 58 56 -2 2 -4 -3,45% 

       Buitenland 31 32 1 1 0 3,23% 

       totaal 5090 4944 -146 82 -228 
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Rover-leden bijeen: de Rover-zaterdagen 
In 2016 werd voor het vierde achtereenvolgende jaar gewerkt met de vergaderstructuur 
waarin er 6 landelijke Rover-zaterdagen zijn. Op twee van die dagen komen RocovRovers 
en de Adviesraad bijeen: veel actieve Rovers nemen deel aan beide gezelschappen. Er is 
voor beide gezelschappen ook een óeigenô zaterdag ingepland waarbij de organisatie in 
handen is van een afdeling, die als extraatje een themagedeelte verzorgt. In de lente 
wordt de PietjanWippoo-excursie georganiseerd, waarbij een groep actieve Rovers eropuit 
trekt met een combinatie van wandelen en OV. Tijdens de Algemene Ledenvergadering 
(ALV) wordt het verenigingsbeleid jaarlijks uitgebreid besproken.  
 
Op 23 januari was de Adviesraad te gast bij de afdeling Den Haag. Tijdens het 
themagedeelte presenteerde de afdeling haar manier van proactief werken. Hiervoor 
waren ook twee gastsprekers aanwezig. De rode draad was dat er tijdig ingespeeld moet 
worden op dingen die spelen. De presentaties gaven inzicht in hoe een afdeling kan 
werken en welke dilemmaôs er zoal kunnen ontstaan.  
Tijdens de Adviesraad werd Roverôs óVisie op het OVô besproken, een notitie opgesteld 
door Maarten Veraart. Daarnaast werden actuele zaken op het landelijk spoor besproken, 
zoals Single check-in/check-out, de Beneluxtrein en de materieelpositie van NS. Ook 
bespraken de aanwezigen de dienstregeling 2017 van NS, waarvoor het Locov een 
adviesaanvraag had gekregen.  
 
Zaterdag 19 maart werd de vijfde PietjanWippoo-excursie gelopen, in aanwezigheid van 
Joke Wippoo en enkele naaste familieleden. De excursie werd georganiseerd door 
Maarten Batenburg en vond plaats in Amsterdam.  
 
Op 2 april vond de tweede Rover-zaterdag van het jaar plaats in Nijkerk. Op het 
programma van de RocovRovers stond de actuele ontwikkelingen binnen het OV. Deze 
ontwikkelingen gaan vaak erg snel maar kunnen ook tegenstrijdig zijn. Bij de behandeling 
ervan draaide het vooral om de vraag op welke manier ingespeeld kan worden op 
ontwikkelingen en hoe invloed uitgeoefend kan worden. Daarnaast is er aandacht besteed 
aan de profilering van Rover binnen de Rocovs. Het werken binnen de Rocovs kost veel 
energie, belangrijk blijft dat Rover ook naar buiten toe haar eigen visie kan uitdragen.   
Op de Adviesraad werd vooral de ALV voorbereid door stukken zoals de óVisie op OVô en 
het Rover Beleidsplan te bespreken. Daarnaast stond de deelname van Rover aan het 
Europese project Mobility4EU op de agenda.  
 
De ALV vond plaats op 28 mei 2016 in Ermelo, waar zoôn 60 Rover-leden bijeen kwamen. 
De verschillende vaste onderdelen zoals het jaarverslag en de financiële stukken werden 
besproken. De verkiezingen van het Bestuur, de Geschillencommissie en de 
Kascommissie verliepen volgens de voorstellen. Het beleidsplan voor 2016 ï 2020 en het 
daarbij behorende activiteitenplan werden besproken en goedgekeurd.  
Tijdens het middagdeel vond o.a. de verkiezing van ñmeest gastvrije stationsò in Nederland 
plaats, met winnaars in de verschillende categorieën.  
 
De derde Rover-zaterdag vond plaats op 3 september in Ermelo. Tijdens de 
RocovRovers is uitgebreid stilgestaan bij het concessiebeheer. Dit naar aanleiding van het 
plotseling invoeren van een zomervakantiedienstregeling bij Breng (Arnhem ï Nijmegen). 
Regelmatig worden de Rocovs verrast door ingrijpende voorstellen van vervoerders tijdens 
de lopende concessie. In de bespreking kwamen de opstelling van politieke bestuurders, 
bedrijven, vakbonden, Rocovs en de positie van reizigers uitgebreid aan bod. Gedurende 
het themagedeelte is de notitie óOrdening begint met regieô besproken.  
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Op de agenda van de Adviesraad stond onder andere het convenant Fietsparkeren. Dit 
convenant is een samenwerking tussen een aantal koepelorganisaties, vervoerregioôs en 
maatschappelijke organisaties. Daarnaast werd er ook gesproken over 
buitendienststellingen bij werkzaamheden aan het spoor. Treinvrije periodes (TVP) zijn 
voor reizigers ongunstig en de vooruitzichten voor 2017 zijn niet goed. De 
consumentenorganisaties praten wel mee in het Locov, maar Rover heeft bedenkingen 
over de uitvoering en de mate van reizigershinder.  
 
Het jaar van Rover-zaterdagen werd op 19 november in Zwolle afgesloten met een 
themasessie en RocovRovers. De provincie Groningen hield een boeiende presentatie 
over het Basisnetwerk OV waarin Ketenknooppunten centraal staan. Deze hubs zullen de 
schakel gaan vormen tussen het OV en andere vervoersmodaliteiten. De provincie 
verwacht dat van het Basisnetwerk een structurerende werking uitgaat. Verder is 
uitgebreid stilgestaan bij het nieuwe Tarievenhuis voor de provincies Overijssel, Flevoland 
en Gelderland. De actieve Rocovs in dit gebied hebben een gemeenschappelijk advies 
opgesteld.  
 

Geschillencommissie  

De commissie bestond uit Dick Wijen (lid sinds 2010), Rudy Schoonveld (sinds 2011) en 
Rogier Zelle (sinds 2013) als leden en Michael van der Vlis (sinds 2014) als 
plaatsvervangend lid. De commissie hoefde in 2016 niet bijeen te komen. 
 

Kascommissie  

 Na de ALV was de kascommissie als volgt samengesteld: 
Jan Willem Fortuin en Aart Roest als leden en Gerard 
Elkhuizen en Herman Vriesendorp als plaatsvervangende 
leden. 
De kascontrole over het boekjaar 2016 werd uitgevoerd door 
Jan Willem Fortuin en Aart Roest (zie foto) 
 
 

 

Landelijk Bestuur  

De landelijk bestuursleden zijn allen vrijwilligers, die deze functie soms naast een betaalde 
baan uitoefenen. Zij ontvangen geen vergoeding. Wel kunnen zij werkelijk gemaakte kos-
ten declareren.  
 
Samenstelling en portefeuilleverdeling bestuur 
ü Arriën Kruyt, Voorzitter, 2010: Representeert de positie en het imago van Rover; beheert de 

portefeuille politieke, bestuurlijke en ambtelijke contacten in het openbaar bestuur op 
ministerieel niveau; vertegenwoordigt Rover voor inhoudelijk (internationaal) OV-beleid in het 
Locov, de landelijke spoortafel, Samen op Reis en EPF; onderhoudt contacten met de Advies-
raad; initieert symposia.  

ü Liesbeth Alferink: Vicevoorzitter, 2004-2009 en 2013: Coördineert de portefeuille 

(ruimtelijk) OV-beleid en beleidsontwikkeling en onderzoek; verzorgt afstemming en 
verspreiding van kennisontwikkeling (werkgroepen en Locov, Rocovs); overheidsfinanciën; 
vertegenwoordigt het bestuur in het OV-loket en de werkgroep RocovRovers; begeleidt vanuit 
het bestuur de interne organisatie en de trainingen; coördinatie landsdelige spoortafels (en 
specifiek de Spoortafel Randstad Zuid). 

ü Pieter Cassé, Penningmeester, 2011: Beheert financiën en juridische zaken evenals 

fondsenwerving en merkenbeleid. Coördineert personeelszaken. Vertegenwoordigt Rover in 
Samen op Reis (financiën) en in Beamerz. Coördinatie afdeling Flevoland en Spoortafel Oost.  
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ü Hans Ende, secretaris, 2015: Secretariaat AB en DB; structureert het verenigingsbeleid, 
coördinatie afdelingen, landsdelen, werkgroepen en vrijwilligersmanagement; partner Advies-
raad, werkgroepen Krimp en Toegankelijkheid. 

ü Chris Vonk, Woordvoering, 2009: Verantwoordelijk voor communicatie en woordvoering; 

Partner Internetteam en website; vertegenwoordiger Rocov en afdeling Amsterdam; vertegen -
woordigt het bestuur in de werkgroep tarieven, reisvoorwaarden en ïrechten. Taxizaken. 
Eerste opvang potentiële actieve leden. 

ü Kees Wolff, lid, 2009: Vertegenwoordigt Rover in de werkgroep Spoorwegen; verzorgt 

advertentie- inkomsten; actiecoördinatie. Landsdeel Randstad Noord. 
ü Michel Lintermans, lid, 2011: Ontwikkeling en organisatie inrichting (groene) stations -

omgevingen; ledenwerving; evenementen; coördinatie OV en fietszaken. Vertegenwoordigt het 
bestuur in de werkgroep internationaal. Landsdeel Zuid en spoortafel Zuid. 

ü Femke Merkx, lid, 2013; Partner Rover Jong; ontwikkeling OV en lifestyle, veranderende rol 

Rover. Landsdeel Midden-Nederland. 
ü Ton Ettema, lid, 2015: Coördinatie afdelingen en Rocovs Friesland, Groningen en Drenthe; 

Spoortafel Noord. 

ü Floris Wagenaar, lid, 2015: Coördinatie innovatie, studentencontacten, bestuur Rover Jong; 

Landsdeel Randstad Zuid en Spoortafel Randstad Noord. 
 

Gedelegeerden namens het bestuur1 

¶ Taxizaken: Lysbeth van der Kroon 

¶ Internationale zaken, EPF: Rian van der Borgt 

¶ Boekhouding: Guus Leussink 
 

Het Dagelijks Bestuur wordt gevormd door de voorzitter, vicevoorzitter, penningmeester 
en secretaris van het bestuur. Het DB vergadert eenmaal per drie weken. Eens per zes 
weken is dat een vergadering van het Algemeen Bestuur waar alle bestuursleden aan-
wezig zijn. Het AB neemt nog steeds alle besluiten die het Rover-bestuur behoort te 
nemen. Het DB legt meer accent op de voortgang, het regelen van de dagelijkse gang van 
zaken en het signaleren van onderwerpen die behandeld moeten worden. Directeur Ineke 
van der Werf vormt de verbindende schakel tussen bestuur en kantoor en de vereniging 
en haar leden. Zij is in principe aanwezig bij alle bestuursvergaderingen, zowel van het DB 
als van het AB. 
 
Het algemeen bestuur is in 2016 zeven keer bijeen geweest, telkens op een woensdag-
avond op het Rover-kantoor in Amersfoort. 
 
Enkele punten die in die vergaderingen aan de orde geweest zijn: 
ü Stand van de financiën 
ü De ontwikkeling van het ledental 
ü De ontwikkeling van Rover Onderzoek en Rover Trainingen 
ü Het instellen van een commissie die ons adviseert over het profiel voor de nieuwe 

vicevoorzitter en de volgende voorzitter. We hebben met de commissie een begin 
gemaakt met dit werk 

ü Beeldvorming van Rover en marketing 
ü Begeleiding van afdelingen 
ü Samen met enkele afdelingen de follow-up verzorgen van het ALV-thema ñgastvrije 
stationsò. Dit heeft in enkele regioôs extra aandacht voor Rover opgeleverd. 

                                                
 
1 Rover-leden die namens het bestuur gevraagd worden specifieke vergaderingen en overleggen 
bij te wonen of bestuurstaken te verrichten. 
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ü De samenvoeging van de twee Brabantse afdelingen 
ü Het Locov-advies over de Beneluxtrein en de reactie van de afdeling Den Haag hierop 
ü Het versterken van de rol van de werkgroep UwSpoor bij de advisering over 

spoorzaken 
ü De actie rond de laatste City Night Line uit Amsterdam op 9 december 2016 
ü De vaststelling van een herziene versie van de nota ñAls de gewone bus verdwijntò met 

dank aan de werkgroep Krimp 
ü Het Beleidsplan 2016 ï 2020 en een activiteitenplan 2016 ï 2017, ten behoeve van de 

ALV van 28 mei 
ü De ontwikkeling van Rover Jong 
ü Het verbeteren van de relaties met NS en ProRail 
ü Het verder opbouwen van de samenwerking met de VOC, het samenwerkingsverband 

van middelgrote gemeenten die belang hebben bij lokaal openbaar vervoer 
ü Het ontwikkelen van een Rover-visie op de ordening van het OV. Dit heeft in 

september 2016 geresulteerd in de publicatie ñOrdening begint met regieò. 
ü De lobby voor meer investeringen in het OV. Dit heeft begin 2017 geresulteerd in een 
manifest ñVooruit!ò waaraan bijna alle landelijke organisaties op het gebied van verkeer 
en vervoer meegeschreven hebben ï zowel weg- als railtransport, waardoor een 
integraal verhaal ontstaan is en waarin het belang van het OV een volwaardige positie 
gekregen heeft. 

ü De organisatie van het symposium ñFiets óm erinò over fiets en OV, in Groningen op 14 
oktober, samen met de Fietsersbond ï met medewerking van de provincie Groningen 

ü De organisatie van het symposium over grensoverschrijdend openbaar vervoer in 
Maastricht op 5 november, samen met onze Belgische en Duitse zusterorganisaties ï 
met medewerking van de provincie Limburg 

ü De EPF-conferentie in april te Berlijn. Eén van de resultaten: de volgende EPF-
conferentie (2017) is in Nederland gehouden, te Rotterdam met medewerking van 
diverse Rover-leden en medewerkers. 

 
Tussentijds is het dagelijks bestuur ook zeven keer bijeen geweest. Daar werden vooral 
de dagelijkse (beheer-)zaken behandeld en de algemeen bestuursvergaderingen en 
andere bijeenkomsten voorbereid. 
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Symposia  

Een paar keer per jaar organiseert Rover samen met andere partijen symposia, om samen 
met reizigers, bestuurders, beleidsmakers en vervoerders over actuele beleidsmatige 
onderwerpen te discussiëren. Er wordt gezorgd voor een interessant programma met 
toepasselijke sprekers, een goede gespreksleider en indien mogelijk een politiek forum. 
De symposia staan open voor iedereen, dankzij het gastheerschap zijn er geen kosten 
aan verbonden voor de deelnemers. Dit is bevorderlijk voor de diversiteit aan deelnemers 
en dus aan de informatie-uitwisseling en de mogelijkheid tot netwerken voor een brede 
groep. In 2016 organiseerde Rover 3 symposia. 
 
14 oktober 2016 ï Fiets óm dôr in  

De fiets en het OV gaan steeds meer samen, als voor- of 
natransportmiddel of de fiets mee in het OV. Daarom 
wijdden Rover en de Fietsersbond samen een symposium 
aan dit onderwerp. Hier werd onder andere besproken hoe 
de fiets en alle vormen van openbaar vervoer elkaar 
kunnen versterken. Gastprovincie Groningen gaf een 
presentatie over het fietsbeleid in de stad Groningen en in 
de regio (ontwikkeling van hubs) en wetenschapper 
Roland Kager besprak de trends in het fietsgedrag van 

reizigers. Hij hield een pleidooi om fiets en OV als een geheel te zien. Goede informatie en 
duidelijkheid voor de reiziger zijn hierin essentieel. In een van de andere presentaties werd 
gepleit voor één systeem voor alle vormen van leenfietsen, zodat de reiziger makkelijker 
een fiets kan vinden en zo meer gemotiveerd is om de fiets als onderdeel van de keten te 
gebruiken. NS'er Kees Miedema verhaalde tot slot over de totstandkoming van het 
Fietsconvenant.  
 
5 november 2016 ï OV in de Euregio 
Dit symposium werd georganiseerd door Rover, TreinTramBus, Navetteurs.be en PRO 
BAHN. De provincie Limburg trad op als gastheer. Tijdens het symposium was er 
aandacht voor grensoverschrijdend trein ï en busvervoer en grensoverschrijdende 
tarieven en kaartsoorten. Nu nog krijgen grensoverschrijdende reizigers vaak te maken 
met verschillende kaart- en tariefsoorten, niet-aansluitende lijnen en onduidelijke 
informatie over dienstregelingen en tickets.  
Tijdens het symposium werd ook een 
gezamenlijke verklaring van de 
reizigersverenigingen overhandigd aan 
gedeputeerde Patrick van der Broek van 
Limburg. In deze verklaring vroegen de 
reizigersverenigingen om het makkelijker te 
maken voor de internationale reiziger om het 
juiste ticket en de informatie daarover te 
vinden. Tevens vroegen de organisaties om 
een uniform ticketsysteem, zonder extra 
toeslagen voor grensoverschrijdende reizen.  
 
24 november 2016 ï Lopen en OV 
Voor openbaar vervoerreizigers is lopen een belangrijke vorm van voor- en natransport. 
Beleidsmatig is er echter vaak weinig aandacht voor lopen in de keten. Daarom werd 
tijdens dit symposium, georganiseerd door Rover, MENSenSTRAAT en Wandelnet, 
besproken hoe dit te verbeteren valt.  
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De deelnemers bespraken onder andere hoe verschillende doelgroepen een andere 
beleving van een route kunnen hebben, en dat 
daarom breder moet worden gekeken naar de 
verhouding tussen bereikbaarheid en snelheid. 
Daarnaast moet de verantwoordelijkheid en 
samenwerking binnen de keten beter worden 
geregeld, zodat de reiziger goede informatie krijgt. 
(Hoe kom ik naar het station? Waar vind ik de bus? 
Hoe kom ik in de stad?) Nu zie je nog teveel dat 
buiten het station de informatievoorziening stopt. 
Ook werd gepleit voor stationserven, om zo de 
bereikbaarheid van het station voor voetgangers en 
fietsers te verbeteren. 

 

Publiciteit  

Ook in 2016 werd Rover veelvuldig gevonden en 
geraadpleegd door de pers. Vooral met de komst van de 
nieuwe dienstregeling in zicht, werd Rover veel gevonden. 
Andere onderwerpen waren onder meer overvolle treinen en 
overlast door spoorwerkzaamheden. Ook lokaal was Rover 
te zien in de media, bijvoorbeeld rond de kwestie van het 
busstation in Leiden en het FlexNet in Gelderland. Niet 
zelden zorgt alleen al de dreiging van publiciteit voor een 
(versnelde) verbetering voor de reiziger op het gebied van zowel grote als kleinere OV-
zaken. Het genereren van publiciteit behoort tot het takenpakket van Sanne van Galen 
(medewerker communicatie), de woordvoering deelt zij met (bestuurslid) Chris Vonk, 
collegaôs op kantoor en afdelingswoordvoerders in de regio.  
 

Sociale media  

Onze Facebookpagina kent momenteel ruim 1500 ñfansò, zoôn 100 meer dan vorig jaar. 
Daarmee groeit onze pagina wel maar niet snel, reden om in 2017 meer aandacht te gaan 
besteden aan social media marketing. Omdat berichten in de social media vaak worden 
gedeeld en becommentarieerd, kan het bereik flink vergroot worden. Zo werd een bericht 
over station Breda op onze Facebookpagina ruim 6700 keer bekeken, een bericht over te 
hoge perrons op station Bad Bentheim kregen 4000 mensen onder ogen. Het grootste 
deel van onze Facebookfans is tussen de 18 en 34 jaar oud. 
Op Twitter hebben wij nu bijna 9000 volgers. Ook op Twitter is het bereik vaak vele malen 
groter: in december 2016 bijvoorbeeld wisten we ruim 54.000 mensen te bereiken. Vooral 
berichten over de nieuwe dienstregeling waren populair. Door Twitter is het contact met 
Rover laagdrempeliger geworden en weten wij snel wat er speelt. Het afhandelen van 
tweets blijft lastig: veel reizigers sturen met gemak een boze tweet naar Rover over een 
paar minuten vertraging, waar wij weinig aan kunnen doen. 

 

Website s 

Onze website werd het afgelopen jaar bijna een miljoen keer bezocht (999.018). Dagelijks 
trekt de website gemiddeld 2.876 bezoekers, een stijging ten opzichte van vorig jaar toen 
de site 2.352 bezoekers per dag trok. Traditioneel is het klachtenformulier de meest 
bezochte pagina, andere paginaôs uit de top 5 zijn het meldpunt dienstregeling 2017, 
informatie over Rover en onze successen. Ook trekken we ongetwijfeld meer regionale 
bezoekers, nu er steeds meer afdelingen een pagina bijhouden in de landelijke website. 
Onze website Volletreinen.nl kreeg in 2016 een kleine 24.000 meldingen te verwerken. 
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Alle meldingen betreffende NS worden dagelijks geanonimiseerd verstuurd naar NS, die 
de meldingen gebruikt voor eventueel noodzakelijke aanpassing van de materieelinzet.  
 

Spoorboekje  

Het papieren spoorboekje van Treinreiziger.nl en Rover vierde dit 
jaar zijn vijfjarig jubileum, nadat NS in 2010 stopte met het 
uitgeven van papieren spoorboekjes. De vraag blijft onverminderd 
groot: dit jaar is de oplage weer iets gestegen en weer in zijn 
geheel over de toonbank gegaan. Met de ingrijpende wijzigingen 
in de nieuwe dienstregeling, bood het boekje dit jaar voor veel 

reizigers een welkom overzicht. Omdat niet alle Rover-leden het spoorboekje willen 
hebben, kregen ook dit jaar de leden een coupon waarmee zij zelf indien gewenst met 
50% korting het spoorboekje kunnen aanschaffen bij de AKO. In 2016 maakten 633 leden 
daar gebruik van. 
 

Onderzoek  

Enquête naar meest Gastvrije Stations en leveren van statistieken 
In 2016 organiseerde Rover een enquête naar de meest gastvrije treinstations. Hierbij 
vroeg Rover haar leden wat een station tot een gastvrij station maakt en welke stations 
hier een positief voorbeeld van zijn. De winnaars hiervan 
werden tijdens de algemene ledenvergadering van Rover 
bekendgemaakt. Resultaten, ook over stations die 
reizigers liever mijden, werden gepubliceerd op de 
website van Rover, en overgenomen in diverse regionale 
en landelijke media. 
 
Verder verzorgde de onderzoeksmedewerker op basis 
van de gegevens uit het systeem van het OV Loket de overzichten van klachten die naar 
afdelingen van Rover worden gestuurd en statistieken voor interne monitoring. 
 
Uit de meldingen die reizigers stuurden in het Meldpunt Volle Treinen en het Meldpunt 
Treindienstregeling 2017, genereerde de onderzoeksmedewerker statistieken, die inzicht 
gaven in de grootste knelpunten, evenals vonden enkele ad hoc opdrachten plaats. 
Resultaten van deze meldpunten zijn gebruikt voor overleg met NS, met enige regelmaat 
gepubliceerd op de website van Rover, en vonden hun weg naar vele regionale en 
landelijke media.  
 

Externe overleggen  

Rover heeft er groot belang bij deel te nemen aan externe overleggen. In die gremia kan 
Rover het geluid van de reiziger laten horen, opkomen voor de belangen van reizigers en 
invloed uitoefenen op het beleid en de uitvoering. De omvang hiervan, zowel in aantal als 
in tijdsbeslag, neemt jaar na jaar toe. Diverse Rover-vertegenwoordigers (zowel betaalde 
werknemers als vrijwilligers) hebben ook dit jaar weer grote inzet gepleegd in:  
Landelijk Overleg Consumentenbelangen Openbaar Vervoer (Locov)2; themabijeenkom-
sten NS, NS International en ProRail; diverse bijeenkomsten in het kader van het NOVB 
en Samen op Reis; diverse thema-overleggen over toegankelijkheid en sanitaire voor-

                                                
 
2 In het Locov behartigen consumentenorganisaties, waaronder Rover, de belangen van de trein-

reiziger. Zij doen dat door het voeren van overleg met NS en IenM en het gevraagd en ongevraagd 
leveren van adviezen. De adviezen zijn allemaal na te lezen op www.locov.nl/actueel/publicaties . 

http://www.locov.nl/actueel/publicaties
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zieningen op stations en in de reisketen; Begeleidingscommissie Klanttevredenheids-
onderzoek NS; Overlegorgaan IenM; overleg met TLS (chipkaart); BISON (Beheer 
Informatie Standaarden Openbaar vervoer Nederland); Informatiegroep Toegankelijkheid; 
Taxi-overleggen IenM en KNV; Deltametropool; Informatiewerkgroep Ruimte voor de Fiets 
van ProRail; diverse bijeenkomsten van Railforum (Rover is daarvan ópartner in kennisô); 
overleg over fietsparkeren met IenM en regionale overheden; regulier overleg DOVA; 
Schipholoverleg. Ten slotte, een groot aantal overleggen op decentraal niveau, in Rocov-
verband of daarbuiten met concessieverleners, vervoerbedrijven en regiotaxi (zie 
Afdelingen).  
 

Betrokkenheid tot over de grens  (EPF)  

Rover is aangesloten bij de Europese Reizigersfederatie EPF, die de belangen behartigt 
van treinreizigers in Europa. Het secretariaat hiervan is ondergebracht bij de Vlaamse 
organisatie TreinTramBus. Rover-voorzitter Arriën Kruyt en Rian van der Borgt, secretaris 
van de Werkgroep Internationaal, zitten in het EPF-bestuur. De EPF heeft 37 
lidorganisaties, verdeeld over 21 landen. 
Aandachtspunten in 2016 waren o.a. de aanstaande revisie van de reizigersrechten voor 
het spoor, de evaluatie van reizigersrechten in het busverkeer, het vierde spoorwegpakket, 
persoonlijke veiligheid en grenscontroles. Er was ook aandacht voor 
langeafstandsverkeer, waaronder nachttreinen. 
De EPF heeft regulier contact met organisaties op Europees niveau, zoals CER (EU-
lobbyclub van de spoorwegen), UITP, Eurostar, Thalys, Railteam, Europarlementariërs en 
de Europese Commissie. Daarnaast is de EPF vertegenwoordigd in de raad van bestuur 
van het Europees Spoorwegbureau (ERA) en de European Rail Research Advisory 
Council (ERRAC). 
In 2016 is de EPF gestart met het Europese project GoF4R en liepen CIPTEC en IT2Rail 
door. EPF heeft voor deze projecten mensen in dienst. 
Meer informatie: www.epf.eu 

 

HET KANTOOR  

Personeel - en vrijwilligersbeleid  

Rover beschikt over een redelijk vaste kern van kantoormedewerkers. Van de 15 mede-
werkers (eind 2016) zijn er 13 in dienst van Rover, 2 medewerker zijn werkzaam via een 
(studenten)uitzendbureau. Er werken 7 vrouwen en 8 mannen bij Rover, 4 medewerkers 
zijn ouder dan 60 jaar en 5 medewerkers jonger dan 30.  
 

Het kantoor heeft een dienstverlenende functie voor de vele (200-300) vrijwilligers die voor 
Rover actief zijn in besturen, werkgroepen, afdelingen en redacties. Zij worden vanuit 
kantoor van de benodigde informatie en materialen voorzien, om het werk voor de 
vereniging zo optimaal mogelijk te kunnen doen. De onkosten die vrijwilligers maken 
worden vergoed, mits passend binnen de regels die daarvoor zijn opgesteld.  
 

Medewerkers 
Het kantoor is elke werkdag (minimaal) te bereiken van 10.00-16.30 uur. Bezetting:  
Directie:  Ineke van der Werf  
Secretariaat: Nely van Immerzeel, Jan Bettman  
Beleid: Tim Boric, Freek Bos, Wouter Haver (tot oktober) / Marloes 

Hofstede (vanaf oktober) en Aldo Markus (vanaf augustus) 
PR & communicatie:  Sanne van Galen 
Ledenadministratie en  

http://www.epf.eu/
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Onderzoek:  Olaf Frasa  
Boekhouding: Tomas Bekker (4 u p/w) 
 

De bezetting van het OV-loket is als volgt:  
Hoofd: Dorathé Hoentjen (tot juni), Annemarie den Toom (vanaf juni) 
Communicatie:  Wilma de Jong  
Klachtencoördinatie: Tomas Bekker  
Klachtenmedewerker: Samira Maachi (tot juni) 
 Ries van Hemert (tot augustus) 
 Yasmina Attokoki (tot november) 
 Lena Sanders (vanaf juni) 
 Jasper Carlier (vanaf november) 

 

WERKGROEPEN  

Met ingang van najaar 2013 telt Rover 5 werkgroepen:  

¶ Spoor 

¶ Internationaal 

¶ Toegankelijkheid 

¶ Tarieven, Reisvoorwaarden en ïrechten 

¶ Taakgroep RocovRovers 
Voor specifieke onderwerpen zijn er ad hoc werkgroepen. Zo werd in mei 2014 de 
werkgroep Krimp ingesteld, die nog steeds actief is. Sinds 2015 werd Rover Jong actief. 
  
Werkgroep Internationaal 
De werkgroep had in 2016 de volgende leden: Michel Lintermans (landelijk bestuur), Rian van der 
Borgt (secretaris en contactpersoon EPF), Hans Limper, Lars Jansen, Carsten Cambien, Wim 
Elbers en Marc Schram (voorzitter).  
De werkgroep kwam in 2016 vijf keer bij elkaar. 
In Locov-verband is er overleg met NS International over internationale dienstregelingen 
en tarieven. In 2016 verstrekte NSI in dat kader voor het eerst van tevoren de 
internationale tarieftabellen van 2017, waardoor een aantal vergissingen daarin konden 
worden rechtgezet nog voor de invoering. 
Een belangrijk en continu punt van aandacht was en is de HSL-Zuid en alles wat daarmee 
samenhangt. De Benelux rijdt weliswaar weer ieder uur maar we zijn nog niet tevreden 
over bepaalde aspecten en blijven daarover met NS en het ministerie in overleg. 
De OV-chipkaart is ook een continu thema, in het bijzonder de steeds weer nieuwe 
problemen voor internationale reizigers en de misinformatie en het gebrek aan informatie 
over internationale reizen in combinatie met de OV-chipkaart. In 2016 was ook het behoud 
van doorgaande kaartjes naar Engeland via Hoek van Holland een thema, waarvoor Stena 
Line, NS en RET inmiddels een bevredigende oplossing hebben gevonden. 
De werkgroep verleent soms ondersteuning aan reizigers die een klacht willen indienen bij 
ILenT, de toezichthouder op de reizigersrechten. Over een klacht die in dat kader bij het 
CBB is beland voor de beroepsprocedure is nu een uitspraak: de hoogste bestuursrechter 
vond dat ILenT niet handhavend mag optreden in individuele gevallen en verwijst daarvoor  
naar de Geschillencommissie en de gewone rechter. 
Samen met de afdeling Limburg en de zusterverenigingen TreinTramBus, Pro Bahn en 
VCD worden ook de ontwikkelingen rond de IJzeren Rijn, de sneltram Maastricht - Hasselt 
en andere grensoverschrijdende themaôs in de gaten gehouden. In november 2016 heeft 
Rover samen met TreinTramBus en Pro Bahn in Maastricht een zeer geslaagd symposium 
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georganiseerd over regionaal grensoverschrijdend OV. Dit krijgt een vervolg in 2017 met 
symposia over grensoverschrijdende bussen. 
Verder zijn internationale boekingsproblemen en de informatievoorziening voor de 
internationale reizigers bij werkzaamheden voortdurende aandachtspunten. Vooral bij de 
tijdelijke gewijzigde dienstregelingen worden veel vergissingen gemaakt. NS heeft n.a.v. 
verschillende gemelde problemen inmiddels ingezien dat integraal testen van gewijzigde 
gegevens beter moet. Hopelijk leidt dat tot verbeterde reizigersinformatie. 
 
Werkgroep Tarieven, Reisvoorwaarden en ïrechten 
Leden: Tineke Plooij (is eind 2016 gestopt), Dirk Rietveld, Aart Roest, Gonnie Schell, Hans 
Schmal, Chris Vonk en Richard Westerbeek (voorzitter). 

Klachten over de OV-chipkaart en de berekende prijzen vormen, net als in voorgaande 
jaren, een constante stroom. Daarnaast volgen we de (sociale) media. De beperkingen 
van het OV-chipkaart-systeem blijven een grote oorzaak van de klachten. Langzaam 
verbeteren er zaken, zoals de mogelijkheden tot restitutie, maar het gaat niet snel genoeg. 
Ook zijn er veel klachten over de steeds hogere tarieven. Anderzijds zien we wel dat er in 
aanbestedingen steeds meer aandacht wordt gevraagd voor concessiegrens-
overschrijdende tariefskwesties en hier zit duidelijk verbetering in. 
Leden van de werkgroep nemen deel aan overleggen binnen en buiten Rover en 
daarbuiten over de OV-chipkaart-problematiek. Het afgelopen jaar hebben we input 
geleverd aan verschillende adviesaanvragen van het Locov, waaronder de jaarlijkse 
tariefsverhoging bij NS. Verder leveren we waar nodig input bij de Rocovs als het gaat om 
regionale adviesaanvragen. 
 

 
 
Werkgroep Toegankelijkheid 
Leden: Micha van den Dool, Erik Filius, Henk Dekker, Jean Grüschke, Conny Kooijman, Aldo 
Markus, Enith de Putter en Christiaan Zandstra. 

De in 2015 geconstateerde onbedoelde gevolgen van nieuwe overlegstructuren, waardoor 
specifieke deskundigheid niet meer uit de verf kwam, zijn in 2016 door goede afspraken 
verholpen. Daarnaast zijn de contacten met specifieke organisaties van OV-gebruikers 
met diverse soorten beperkingen verstevigd. Rover kan aan hun expertise de praktische 
kennis over de (on)mogelijkheden van het openbaar vervoer toevoegen. De ontwikkeling 
van werkgroep tot een kennisuitwisselend netwerk is daarmee rond. 
Helaas was het wederom nodig een discussie te voeren over de noodzaak van toiletten in 
de trein, in 2016 met de provincie Zuid-Holland (die desondanks besloot in de nieuwe 
concessie Merwede-Lingelijn geen toiletten voor te schrijven). Voor 2017 mag een visie 
over sanitaire voorzieningen in de hele reisketen (bijv. ook op lange metrolijnen en op 
knooppunten op het platteland) worden verwacht. 
Terwijl het openbaar vervoer door snelle gestrekte lijnen voor velen aantrekkelijker wordt, 
staat de ontsluitende functie van het openbaar vervoer zowel op het platteland als in de 
steden onder druk en worden loopafstanden naar haltes soms onoverbrugbaar. Het 
zoeken naar een vangnet moet niet bij woorden blijven, maar moet ook niet uitmonden in 
lokale en regionale regelingen die niet met elkaar samenhangen.  
Een oude wens van o.a. reizigers met een visuele beperking is niet verwezenlijkt: NS gaat 
in de treinen niet de uitstapzijde omroepen, zoals andere vervoerders wel doen. Die 
informatie is overigens wel in apps te vinden, o.a. die van NS. Het is jammer te moeten 
constateren dat op het gebied van reisinformatie velen vol goede bedoelingen zaken zoals 
apps ontwikkelen, wat ook hier weer tot een versnipperd aanbod leidt. Juist degenen voor 

De werkgroep is op zoek naar nieuwe leden. 
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wie die systemen een toegevoegde waarde kunnen hebben raken op die manier de weg 
kwijt. 

 

Werkgroep Krimp 
Leden: René Coveen, Kees Braam, Gerda Spaander, Cock Huigen, Henny Jansma en Hans 
Ende. 

Het bestuur vindt dat de werkgroep geen Krimp meer mag heten, vanwege het negatieve 
gevoel dat die term oproept. De werkgroep heeft in 2016 niet stil gezeten. Het rapport is 
geactualiseerd. O.a. door het toevoegen van paragrafen over taxibedrijven en 
regiecentrales, alsmede recente ontwikkelingen en initiatieven ten aanzien van matig 
gebruikte OV-lijnen in heel Nederland. 
 
Taakgroep RocovRovers 
Leden: Kees van Ramshorst, Liesbeth Alferink, Dick Wijen, Anne-Pieter Diermanse, Marloes 
Hofstede (landelijk kantoor). 
De taakgroep organiseert bijeenkomsten voor actieve leden die namens Rover in de 
verschillende Rocovs zitten. Het bezoek voor deze bijeenkomsten is redelijk tot goed, 
hoewel enkele Rocovs niet zijn vertegenwoordigd. Tijdens elke bijeenkomst worden ook 
de actuele ontwikkelingen in de diverse provincies of regioôs doorgenomen, door middel 
van een uitgebreide rondvraag. De bijeenkomst vinden op verschillende locaties plaats.  
In 2016 zijn er drie bijeenkomsten geweest, in april, september en november (zie p. 15-16 
van dit boekje). De opgave voor de komende jaren blijft het verder goed organiseren van 
de inbreng in de Rocovs namens Rover.  
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Rover Jong  

Leden: Calvin Uijlen, Christian van Millingen, Floris Wagenaar, Jip Dohmen, Kelly Lintermans, 
Mark van den Tol, Mert Okatan, Paola van Helden, Timo Dijkstra. Daarnaast wordt de werkgroep 
ondersteund door Emmy Kool van Jonge Honden, die de rol van projectleider vervult.  
 
Ook jongeren (veelal studenten) vinden de weg naar de 
overleggen met adviesrecht. Jongeren zijn over het algemeen 
echter minder geneigd zich aan te sluiten bij een vereniging. Met 
de nodige moeite bereiken wij studenten, maar de grote groep 
Mboôers, die ook veel gebruik maakt van het openbaar vervoer, 
blijft buiten schot en buiten het zicht van Rover. De trend onder 
jongeren is meer OV en minder auto, daarom zoekt Rover meer 
verbinding met jonge mensen. Dat is ook goed voor de 
ontwikkeling en het gebruik van het OV en de daarmee gepaard 
gaande reizigersinspraak. En verjonging van de achterban is goed voor Rover. Redenen 
voor Rover om een aparte werkgroep Rover Jong in het leven te roepen. 
Dankzij de subsidie voor Beleidsondersteuning kon een projectleider worden aangesteld 
voor 1 dag per week. Ook voorziet de subsidie in projectkosten. 
 
Structuur 
Rover Jong is van start gegaan met een brainstorm over de belangen van jongeren in het 
openbaar vervoer. Op basis daarvan zijn een drietal onderwerpen voor een project 
uitgewerkt. In januari 2016 is een van deze ideeën, een onderzoek naar de ervaringen van 
jongeren met wifi in het OV, door een groep van vier jongeren opgepakt. Deze groep is in 
2016 geleidelijk naar ongeveer tien betrokkenen gegroeid.  
Voor de opbouw van Rover Jong is enerzijds gebruik gemaakt van het door Rover-
bestuursleden Femke Merkx en Floris Wagenaar geschreven jaarplan 2015-2016, 
anderzijds is er flexibel gereageerd op de mogelijkheden die zich op het moment voor 
hebben gedaan. In september is de beleidscoördinator voor Rover vertrokken en is 
gekeken naar mogelijkheden om de vacature voor een projectleider voor Rover Jong op 
korte termijn in te vullen. In oktober is deze vacature vervuld door een externe 
projectmedewerker aan te trekken, gericht op versterking van de communicatie naar 
buiten toe. 
In december 2016 is besloten de projectgroep op te splitsen in een projectgroep, gericht 
op concrete acties, en een bestuur, gericht op de continuïteit van Rover Jong. In het 
bestuur zitten vier leden, in de projectgroep vijf. 
 
Website 
In de januari zijn de eerste stappen gemaakt in de richting van de bouw van een website 
voor Rover Jong. Deze website is in augustus 2016 opgeleverd en biedt een aantrekkelijk 
entree voor jongeren die meer willen weten over de activiteiten van Rover Jong of die zelf 
actief willen worden. In 2017 zal deze verder worden uitgebreid om meer interactie met 
jongeren te krijgen. Een Facebookpagina is al aangemaakt, in 2017 zal ook gekeken 
worden naar andere social media. 
 
Wifi-enquete 
In de periode tot juni is de projectgroep Rover Jong bezig geweest met methodologische 
en praktische voorbereidingen om een enquête onder reizende jongeren op het internet en 
op straat uit te voeren. In juni is deze enquête op de landelijke website van Rover 
geplaatst en door meer dan 200 respondenten ingevuld en zijn er meer dan 100 
uitgeprinte enquêtes ingevuld. De conclusies die uit deze enquête volgden zijn in het 
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Rover tijdschrift óde Reizigerô en een persbericht op de website van Rover uitgewerkt. Een 
viertal (online) regionale kranten, waaronder omroep Friesland en de Leeuwarder Courant 
hebben hierover bericht. In september is een bezoek aan de directeur operations van 
Arriva gebracht om hem te feliciteren, omdat Arriva door onze respondenten als hoogst 
beoordeeld werd.  
In september is het project rondom jongeren en wifi in het openbaar vervoer afgesloten en 
is de projectgroep aan de slag gegaan met het onderwerp óstopcontacten in de treinô, met 
als doel op korte termijn voor meer oplaadpunten in het openbaar vervoer te zorgen. In 
2017 zal dit project voortgezet worden door in maart met een ludieke actie het nieuws 
proberen te bereiken.  
 
OV-café 
Een aandachtspunt is om meer jongeren bij het werk van Rover Jong te betrekken. 
Daartoe is in november een OV-café georganiseerd, waar jongeren werd gevraagd om 
mee te denken over voor jongeren belangrijke onderwerpen in het OV. Helaas kwamen 
daar nauwelijks nieuwe gezichten op af. Maar het was wel een goede gelegenheid om 
standpunten en ervaringen uit te wisselen tussen Rover Jong en Rover óOudô.  
Het is van belang om meer contact te maken met aan het openbaar vervoer gerelateerde 
studies op hogescholen. Dit is een punt waar in 2017 verder aan gewerkt zal worden.  

      
 
Overige activiteiten: 
ü Enkele jonge Rovers hebben de basiscursus voor Rocovs gevolgd om zo meer te 

weten te komen over (de Reizigersinspraak in) het OV. 
ü Enkele jonge Rovers hebben meegedaan aan de Summer Challenge van Samen op 

Reis 
ü Rover Jong is ook betrokken bij de Rover-commissie die belast is met het zoeken naar 

en nadenken over de opvolging van de vicevoorzitter en de voorzitter van Rover. 
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AFDELINGEN en contactgroepen 
Rover ontleent een belangrijk deel van zijn kracht uit het ontstaan en het geworteld zijn als 
een decentrale organisatie. Op het niveau van afdelingen en contactgroepen vindt veel 
van het Rover-werk plaats. Ook in 2016 is waar mogelijk verder gewerkt aan het 
versterken van deze structuur.  
 
Consumentenplatforms  
Alle afdelingen hebben zitting in een Consumentenplatform (Rocov), waarin zij zonder 
uitzondering een belangrijke inbreng hebben. Soms zijn afdelingen bij meerdere platforms 
betrokken, soms ook zijn meerdere afdelingen bij eenzelfde platform ondergebracht. Het is 
dan zaak om goed te overleggen, zodat de kwalitatieve en kwantitatieve inbreng van 
Rover eenduidig en dus krachtig is. Dat vraagt om voortdurende aandacht, zowel vanuit 
het landelijk bestuur als vanuit de afdelingen en contactgroepen zelf (signalering). De 
Adviesraad en nog meer het RocovRover-overleg vormen daarin een onmisbare schakel. 
De mogelijkheden tot uitwisseling van interne communicatiekanalen zijn inmiddels 
aanwezig, maar vergen ook inzet en aandacht van de deelnemers zelf voor actief hun 
inzichten en ervaringen te willen delen.  
Daar komt nog bij dat inmiddels ook regionale OV- en Spoortafels zijn opgericht. Daarin 
zitten ook vertegenwoordigers van Rocovs, soms Rover-leden, maar niet altijd. Hieronder 
volgt een overzicht van de verschillende platforms en daarin vertegenwoordigde Rover-
afdelingen. 
 

Consumentenplatform OV Groningen Groningen 

Stichting Rocov Fryslân  Friesland 

Consumentenplatform OV Drenthe Drenthe 

Rocov West Overijssel West Overijssel  

Rocov Twente Twente  

Rocov Gelderland Amersfoort, Rhenen/Wageningen, 
Gelderland Noord en Oost, Rivierenland 
en Regio Arnhem/Nijmegen 

Rocov Flevoland Flevoland 

Rocov  
Utrecht 

Amersfoort en Utrecht 

Rocov Noord Holland ôt Gooi, Noord-Holland-Noord, Haarlem 

Reizigers Adviesraad (RAR) Regio Amsterdam en Amstelland-
Meerlanden 

Rocov Hollands Midden (RHM) Holland-Rijnland en Gouda/Midden-
Holland 

Reizigeroverleg DAV (RODAV) Drechtsteden 

Metrocov Den Haag, Zoetermeer, Delft en Regio 
Rotterdam 

OPOV Zeeland Zeeland 

RO HWGO Hoeksche Waard/ Goeree-Overflakkee 

Reizigersoverleg Brabant Brabant 

Reizigersoverleg Limburg (ROL) Limburg 

 
In 2016 zijn de afdelingen weer zeer actief geweest, waarvan hieronder de verslagen te 
vinden zijn. De verslagen staan op alfabetische volgorde van afdelingsnaam.  
 
 



 
 

29 
 

Amersfoort 
Actieve leden in 2016 
C.A.M. Kooyman (Bestuurslid en vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover), A.W. 
Markus (Actief lid), R.J. van Rooijen (Bestuurslid), B.A. Blaauwgeers (Bestuurslid), R. 
Coveen (Voorzitter, vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover, en namens Rover in 
het Rocov) 
 
Hoofdpunten van 2016 
Het bestuur kwam in het verslagjaar maandelijks bijeen. Hoogtepunt was de jaarlijkse en 
goed bezochte ledenvergadering waar enkele bestuursleden werden herkozen. In deze 
ledenvergadering hield de landelijke voorzitter van Rover, Arriën Kruyt, een inleiding over 
het ontbreken van regie in het Openbaar Vervoer. 
Aan het begin van het jaar werden weer diverse nieuwjaarsrecepties bezocht om informeel 
met politici te spreken. Prettig om dat behalve bij provincies en in Amersfoort ook te doen 
in kleinere gemeenten als Nijkerk, Harderwijk en Eemnes. De Gelderse OV-visie werd 
besproken zowel in de Food Valley als op de Noord Veluwe.  
Het jaar werd overschaduwd door geheimzinnigheid omtrent de start van Syntus als 
busvervoerder in de concessie provincie Utrecht per 11 december 2016, waar de 
stadsdienst in Amersfoort onder valt. Nadat enkele afdelingsbestuursleden op 2 maart met 
Syntus hadden overlegd verbood de provincie iedere communicatie over toekomstig 
lijnennet en dienstregeling hangende een beroepsprocedure aangespannen door de 
zittende concessiehouder tegen het gunningbesluit van de provincie. Pas op 21 november 
werd duidelijk dat Syntus de concessiehouder zou zijn vanaf 11 december. Uiteraard 
waren drie weken te kort om de uitvoering goed voor te kunnen bereiden. Informatie aan 
reizigers werd niet verstrekt. De laatste weken van het jaar werden in Amersfoort e.o. dan 
ook gekenmerkt door veel onduidelijkheid, uitval, vertragingen en heel veel klachten van 
reizigers. De opgelegde geheimhouding door de provincie is niet voor herhaling vatbaar.  
De geheimzinnigheid door de provincie heeft onze afdeling sterk belemmerd in ons 
wettelijk adviesrecht via het Rocov Utrecht. Uiteindelijk stonden er ineens bussen voor 
onze neus, die wij niet zouden hebben geadviseerd, vooral voor reizigers die moeilijk ter 
been zijn. In de Eemlandse regio zijn een aantal nieuwe buurtbuslijnen, o.a. van Vathorst 
naar Bunschoten. Helaas is de rolstoelplank van de nieuwe buurtbussen in het geheel niet 
naar onze wens. 
In de loop van het jaar verdween in Amersfoort de laatste bushalte in de binnenstad 
(Varkensmarkt). Op het station van Amersfoort werden de poortjes gesloten. In Harderwijk 
verdween in december stadslijn 3 naar de nieuwe wijk Drielanden wegens te weinig 
reizigers. In 2016 was Rover bij de opening van het vernieuwde station Harderwijk. Zowel 
in de provincie Utrecht als in de provincies Flevoland, Overijssel en Gelderland konden de 
busvervoerders het eens worden over dezelfde tarieven, het z.g. tarievenhuis Utrecht en 
tarievenhuis Oost.  
 
Doorkijk naar 2017 
Gelukkig hebben we wel goede contacten met Syntus en we hopen dan ook in begin 2017 
op verbeteringen. 
De afdeling Amersoort blijft de ontwikkelingen in het openbaar vervoer actief volgen. 
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Amstelland-Meerlanden 
Actieve leden in 2016 
F.W.G.M. Sam (Voorzitter en namens Rover in het Rocov), R.C. Logger (Secretaris), H. 
Jansma (Bestuurslid en vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover), M. Waalewijn 
(Bestuurslid en namens Rover in het Rocov), H.K. Bos (Bestuurslid). 
 
Hoofdpunten 2016 
Binnen de Reizigersadviesraad (RAR) van de Stadsregio Amsterdam (vanaf 1 januari 
2017 Vervoerregio Amsterdam) nemen 2 leden van onze afdeling actief deel aan diverse 
werkgroepen.  
Als leden van de werkgroep Aanbesteding Concessie A-M 2018 waren wij betrokken bij 
het opstellen van het Programma van Eisen voor de nieuwe concessie, die begin 2017 
gegund is aan onze huidige vervoerder Connexxion. 
Daarnaast was er het overleg met Connexxion over het Vervoerplan A-M 2017. Dat was 
snel klaar: er zijn slechts kleine aanpassingen gedaan, aangezien van tevoren door de 
Stadsregio was gesteld dat er in het laatste jaar van de concessie geen grote wijzigingen 
zouden mogen plaatsvinden. Daar konden wij ons wel in vinden, omdat er in 2015 wel 
flinke wijzigingen waren geweest t.g.v. de uitbreiding van R-net en de opening van het 
Knooppunt Schiphol-Noord.  
Ook zijn er andere projecten die grote invloed hebben op het OV in de regio zuidelijk van 
Amsterdam. Bijvoorbeeld de ombouw van de Amstelveenlijn. Hier rijden nu nog sneltram 
51 en stadstram 5. Helaas wordt na 2018 de sneltram opgeheven en blijft uitsluitend een 
stadstram over. In 2016 hebben we diverse malen overlegd met de gemeente en met het 
Projectbureau Amstelveenlijn over enkele nieuw aan te leggen verdiepte haltes en over 
het vervangend vervoer in de ombouwfase. Dit alles gaat vanaf 2018 voor heel veel 
overlast zorgen voor de reizigers. Onze inzet is om de overlast te beperken, onder andere 
door korte overstappen en snelle vervangende bussen. Rover heeft ingesproken in de 
gemeenteraad en zienswijzen ingediend bij de gemeente Amstelveen. 
Daarnaast is eind 2016 besloten dat Uithoorn ook via de tram verbonden gaat worden met 
Amstelveen en Amsterdam. Rover en de RAR hebben positief geadviseerd op deze 
ontwikkeling, omdat het ons inziens de meest toekomstbestendige oplossing is voor de 
Uithoorn-regio. Een nadeel is wel dat er minder bussen gaan rijden en dat de 
loopafstanden groter worden. Om die reden hebben we met succes aangedrongen op het 
handhaven van de buslijn tussen de 2 belangrijkste knooppunten: Busstation Uithoorn en 
Busstation Amstelveen. De reiziger kan dan tenminste nog zelf kiezen. 
 
Doorkijk naar 2017 
De NZ-lijn gaat naar verwachting 22 juli 2018 rijden. De dienstregelingen van alle 
vervoerders worden vanaf dat moment met een ñbig-bangò omgegooid, waardoor er 
ingrijpende wijzigingen ontstaan in tram- en buslijnen en overstaprelaties. Diverse 
parallelle bus en tramlijnen worden opgeheven en vervangen door lijnen die dwars op de 

Het afdelingsbestuur participeert in diverse overleggen, zowel in Gelderland als 
in Utrecht. Daaronder valt ook nauw contact met aanliggende Rover afdelingen. 

Onze afdeling is een van de weinige die twee provincies kan vergelijken. 
Daarnaast bestaan er regio-overstijgende overleggen als het 

Noordvleugeloverleg, de spoortafels en het Gelderland-overleg. Ook werd een 
vernieuwd treinstel VIRM in de werkplaats in Haarlem aan een kritische 

beschouwing onderworpen. 
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NZ-lijn rijden. Voor onze regio betekent het dat circa de helft van de bussen niet meer 
doorrijdt naar Amsterdam centrum, maar naar station Amsterdam Zuid, waar reizigers dan 
moeten overstappen in de NZ-lijn. Uit studies blijkt dat de reistijd hierdoor soms korter is, 
maar soms ook langer; in ieder geval is er het nadeel van de overstap, dus wij hebben er 
steeds voor gepleit om meer centrumbussen te behouden. Doordat de Concessie A-M 
begin 2017 opnieuw is gegund, is momenteel nog niet bekend wat het precies betekent 
voor de nieuwe busroutes in onze regio. 
Het hele gebied rond Station Zuid gaat vanaf 2018 opnieuw op de schop. De snelweg A10 
wordt verdiept aangelegd en de metroperrons worden ñomgeklaptònaar de westkant van 
het station. Vanaf die tijd zal Station Zuid en omgeving gedurende circa 10 jaar een grote 
bouwput zijn. Dit heeft grote gevolgen voor de OV-reizigers en de RAR en Rover vragen 
steeds om aandacht voor comfortabele oplossingen. Het lijkt er namelijk op dat het hele 
project wordt gedomineerd door belangen van vastgoed en snelwegbeheerders. Rover A-
M houdt hier een vinger aan de pols. 
 
In maart 2017 hebben we met Connexxion overlegd over het Vervoerplan 2018. Op 10 
december 2017 start de nieuwe concessie. 
 

 
 
Brabant 
Actieve leden in 2016 
R.J.T. Poncin (Contactpersoon), R. Valk (Actief lid), E. Filius (Actief lid), C.A. Braam 
(Actief lid en vertegenwoordiger in OV en spoortafel), A.H.P.J. Couwenberg 
(Contactpersoon, vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover, namens Rover in het 
Rocov en vertegenwoordiger in OV en Spoortafel), H. van de Ven (namens Rover in het 
Rocov).  
 
Hoofdpunten 2016 
Er is in 2016 heel veel overleg geweest tussen provincie, gemeenten, vervoerders en het 
Reizigersoverleg Brabant (ROB) waarin Rover is vertegenwoordigd. 
Er is een strategisch, een tactisch en operationeel overlegteam in actie gekomen, waarin 
bovengenoemde instellingen zitting hebben. Dat heeft geresulteerd in een groot aantal 
businesscases, waarvan een groot deel is gerealiseerd bij ingang van de nieuwe 
dienstregeling 2017. 
De dienstregeling in de stad Breda heeft grote wijzigingen ondergaan, op veel routes rijdt 
nu een bus met een ander lijnnummer en een andere eindbestemming. Er is een wijkbus 
bijgekomen die een aantal instellingen aandoet in Breda ten zuiden van de spoorlijn. In de 
spits rijden er vanuit de regio rechtstreeks bussen naar de Avans Hogeschool. In Tilburg is 

Sinds 2011 is er een z.g. Noordvleugeloverleg, met vertegenwoordigers van de 
afdelingen Holland-Rijnland, Haarlem/IJmond , Noord-Holland Noord, Amstelland-
Meerlanden (fungeert als trekker van dit overleg),Regio Amsterdam, ôt Gooi, 

Flevoland,Amersfoort en Utrecht. 
Op de plenaire bijeenkomst op 2 maart 2016 in Amsterdam bleek weer hoe 

belangrijk het is elkaar te informeren/consulteren in het proces van Aanbesteding. 
In ons gebied worden namelijk de OV-concessies Amstelland-Meerlanden, Noord 

Holland Noord en Almere Stad en Streek  per 2018 opnieuw aanbesteed. 
Afgesproken werd om de Vervoerplannen  en de Voorstellen Tarieven telkens 

onder de aandacht van buurafdelingen te brengen, en reacties zo nodig onderling 

af te stemmen. Ons gebied heeft nogal wat grensoverschrijdende lijnen. 
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een campusliner gaan rijden van en naar Stappegoor waar veel scholen zijn en 
recreatiemogelijkheden. In Eindhoven zijn elektrische bussen gaan rijden en zijn ook veel 
lijnnummers gewijzigd en is de infrastructuur op veel plaatsen aangepast(HOV-lijnen) 
Ondanks de vele wijzigingen zijn er veel minder klachten binnengekomen. Nu ongeveer 
100 tegen vorig jaar 151. 
 

 
 
Delft 
Actieve leden in 2016 
T.H. van der Kramer (Voorzitter en vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover), A.B. 
van Woerkom (Secretaris en vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover) en W. 
Veerman (Penningmeester). 
 
Hoofdpunten 2016 
Overleggen 
De afdeling Delft was in 2016 vertegenwoordigd in de volgende overleggen: 

¶ METROCOV: het Rocov van Metropoolregio Rotterdam Den Haag; 

¶ Overleg met NS Reizigers en ProRail Randstad Zuid: samen met Rover-afdelingen uit 
de buurt (Drechtsteden, Hollands Midden, Rotterdam, Zoetermeer, Leiden); 

¶ Platform Spoor: informatievoorziening van een overleg met ontwikkelingsbedrijf 
Spoorzone Delft; 

¶ Overleg met gemeente Delft met een ambtenaar van de afdeling ñruimteò. 
 
De belangrijkste aandachtspunten in 2016 waren: 

¶ Verlichting in de spoorzone: zowel de verlichting bij de nieuwe tramhaltes als de 
verlichting op het stationsplein had, vooral in het begin van 2016, nogal te leiden van 
storingen, waardoor reizigers geregeld in een ñzwart gatò moesten stappen als ze het 
nieuwe station uitkwamen. Dit heeft geleid tot intensieve correspondentie met diverse 
instanties. Hierbij kwam de goede relatie die we de afgelopen jaren hebben 
opgebouwd met de ambtenaren van de afdeling ñruimteò van de gemeente goed van 
pas. Zij hebben ons geholpen om onze klachten bij de juiste instanties neer te leggen 
en hebben zo nodig ook extra druk uitgeoefend. 

¶ Functioneren DRIS-borden: de nieuwe DRIS-borden die in 2015 bij diverse tramhaltes 
in Delft zijn geplaatst functioneren prima. Helaas hebben we in Delft bij sommige haltes 
te maken met de erfenis van enkele oude DRIS-borden. Het functioneren daarvan is 
zeer slecht. Ook daarover hebben we veel correspondentie gevoerd met diverse 
instanties. Ook de haltecoördinator van MRDH hebben we ingeschakeld, maar helaas 
niet met succes. 

¶ De route van lijn 62: Deze Delftse stadslijn had sinds een bezuinigingsronde van een 
aantal jaren gelden slechts een uurfrequentie en eindigde in een enkelsporig lusje in de 
wijk Voorhof, waarbij station Delft Zuid en een aantal verzorgingstehuizen werd 
aangedaan. Al vorig jaar kwam het voorstel van Veolia om de eindpuntlus te schrappen 
in ruil voor verhoging van de frequentie naar twee keer per uur en koppeling aan een 
andere stadslijn. Na rijp beraad zijn we hiermee akkoord gegaan: hoewel we het 
verlaten van de route langs Station Zuid (ooit nog op initiatief van Rover tot stand 
gekomen) betreurden, kwamen we tot de conclusie dat meer reizigers geholpen 
zouden zijn met de frequentieverhoging en de doorkoppeling. Dit jaar heeft Veolia het 

RoverBrabant gaat dit jaar weer proberen aandacht te vragen voor de 
spoorbrug in Ravenstein, dat moet hoger op de politieke agenda gaan komen. 
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voorstel bij MRDH ingediend en wij hebber er positief op geadviseerd. Naast enige 
politieke ophef (de gemeenteraad was tegen, maar de wethouder was het met ons 
eens) heeft deze kwestie ook tot een artikel, in de vorm van een interview met onze 
voorzitter in een plaatselijke krant geleid. 

¶ Bus in de binnenstad: hoewel het pas gaat spelen met de nieuwe busconcessie (2019) 
is de gemeente, samen met een aantal ondernemers gaan nadenken of, en zo ja in 
welke vorm, de busroute door de Delftse binnenstad gehandhaafd moet blijven. Twee 
bestuursleden van de afdeling zijn aanwezig geweest op een daarover door de 
gemeente georganiseerde discussiebijeenkomst. 

¶ Verder waren we aanwezig met een informatiestand op het evenement ñDelfiadeò in de 
binnenstad van Delft op 22 oktober. Het weer werkte niet erg mee, waardoor er niet 
zoveel aanloop was. Toch hebben we wel leuke gesprekken kunnen voeren met 
diverse belangstellenden en hopelijk nog wat leden geworven. 

 
Ledenvergadering: 
Op 2 juni hebben we een algemene afdelingsledenvergadering georganiseerd. Naast het 
bestuur en twee bestuursleden van de afdeling Den Haag, waren drie leden aanwezig. We 
hebben met hen de activiteiten van het afgelopen jaar en onze plannen voor de komende 
periode doorgenomen. Met name het (wan)beheer van de Drissen (Rover-Den Haag 
kampt met dezelfde problemen) de wijzigingen in het busnet (lijn 62) en de ontwikkelingen 
rond de spoorzone kwamen ter sprake. 
 
Doorkijk naar 2017 
Tijdens de AALV zijn de volgende activiteiten vastgelegd: voorziening w.o. verlichting en 
DRIS-borden in de spoorzone goed blijven monitoren. Deze activiteiten lopen door in 
2017. 

¶ Wij gaan door met het regelmatige overleg met de gemeente Delft. Frequentie 2 keer 
per jaar. 

¶ Door mee te praten en mee te denken in het platform spoor en Metrocov streven we 
ernaar de overlast voor de reiziger tijdens de nog resterende werkzaamheden in de 
spoorzone zo gering mogelijk te laten zijn. 

¶ Eventuele omleidingen t.g.v. de uitdienststelling van de Sebastiaansbrug dienen zo min 
mogelijk overlast voor de reiziger op te leveren. Wij pleiten ervoor dat omgeleide 
bussen alle haltes aandoen die op de route liggen. 

¶ Ons uitgangspunt bij het beoordelen van lijnennetten is dat verbindend niet ten koste 
mag gaan van ontsluitend. 

¶ We blijven er naar streven dat er in ieder geval voor de bus een halte terugkomt bij de 
Binnenwatersloot. 

¶ Nu de halte Wateringsevest definitief is verdwenen moet er zo spoedig mogelijk weer 
een busroute komen over de Ruys de Beerenbrouckstraat. 

¶ Samen met Rover-Den Haag dringen wij bij de gemeente Rijswijk aan op een extra 
halte voor lijn 19 bij Rijswijk-Zuid en verkennen we de mogelijkheden van het 
doortrekken van de tram van de TU-Wijk naar Rotterdam The Hague Airport. 

¶ Wij blijven er alert op dat de rechtstreekse verbindingen per trein van Delft met 
Schiphol en van Delft met Eindhoven behouden blijven.  

¶ We pleiten voor een gemeenschappelijk OV-informatie en -verkooppunt van NS, Veolia 
en HTM in Station Delft. 
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Den Haag 
Actieve leden in 2016 
A. van der Heijden (Voorzitter en vertegenwoordiger in de Adviesraad van Rover en in de 
OV- en Spoortafels), M.G. Schram (Bestuurslid en vertegenwoordiger in de Adviesraad 
van Rover en in de OV- en Spoortafels), H. van der Hoeven (Secretaris), H. Toet 
(Bestuurslid) en R. van der Steen (Bestuurslid) 
 
Hoofdpunten 2016 
Rover had gedurende het hele jaar veelvuldig contact met HTM, de Metropoolregio 
Rotterdam Den Haag (vervoersautoriteit), NS, ProRail en de gemeente Den Haag (o.a. de 
voor vervoer/verkeer verantwoordelijke wethouder), zowel in persoon als schriftelijk. Onze 
gesprekspartners gaven aan open te staan voor onze suggesties en signalen. Ook stak 
Rover veel tijd en energie in het meedenken over de verbetering van de bereikbaarheid 
van Scheveningen. Rover nam deel aan de vele bijeenkomsten van de Adviesgroep 
Tramverbinding Scheveningen Haven/Norfolk en de Denktank Verkeersvisie 
Scheveningen (Haven, Dorp, Bad). Rover had een groot aandeel in de totstandkoming van 
het meerderheidsadvies van de Adviesgroep: doortrekking van tramlijn 16 over de 
Westduinweg. Ook stelde Rover voor tramlijn 11 door te trekken naar de Binckhorst en 
daar, in de nabijheid van diverse snelwegen, een P+R-voorziening te maken, o.a. voor 
bezoekers aan Scheveningen. Het P+R-voorstel kreeg in januari 2017 een warm onthaal 
in de Haagse gemeenteraad. 
Met betrekking tot rechtstreekse (inter)nationale treinverbindingen vanuit Den Haag zetten 
Rover en het Haagse gemeentebestuur in op een minimum van acht diensten op Brussel. 
Het werden er slechts 4. Ook pleitte Rover voor een rechtstreekse verbinding met 
Düsseldorf via Eindhoven en Venlo (de staatssecretaris beloofde aandacht te geven aan 
een haalbaarheidsonderzoek) en voor het viersporig maken van de reizigerscorridor Delft-
Schiedam. 
In de zomer en herfst monitorde Rover tramlijn 19 (Leidschendam-Delft). Dat resulteerde 
in een sterkte-zwakteanalyse. De Haagse wethouder reageerde per brief: hij deelde de 
mening van Rover dat na doortrekking naar station Delft de frequentie in de avonduren 
niet omlaag mag, en zei graag te zullen onderzoeken of er bij bepaalde haltes te weinig 
fietsnietjes staan. Informeel werd vernomen dat ook HTM suggesties uit het rapport wil 
overnemen. 
Het Rover-bestuur was ook een ochtend te gast bij de afdeling controle en veiligheid van 
HTM. Over onderwerpen als de klachtenprocedure en het optreden van de bijzondere 
opsporingsambtenaren (boaôs) werd uitvoerig van gedachten gewisseld. 
Een groot deel van het jaar konden de trams vanwege de aanleg van een parkeergarage 
niet over de Korte Voorhout en de Lange Vijverberg. Rover hield de voortgang van de 
werkzaamheden in de gaten en drong in een brief bij het gemeentebestuur aan op zo snel 
mogelijke hervatting van de tramverbinding. 

Station Delft was winnaar in de categorie "middelgrote stations" bij de 
verkiezing van "meest gastvrije station 2016".  Op 8 juli is het bijbehorende 

bordje door Arriën Kruijt en enkele bestuursleden van de afdeling overhandigd 
aan burgemeester Bas Verkerk.  Het bordje heeft een mooie plaats gekregen 

in het station boven de doorgang naar de fietsenstalling. 
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Rover schreef het gemeentebestuur ook over de wenselijkheid van de doortrekking van de 
stationshal van Holland Spoor naar de Waldorpstraat. De wethouder antwoordde dat 
doortrekking ook voor de gemeente belangrijk is. 
Rover gaf eind 2016 commentaar op de vervoerplannen 2018-2019 zoals gepresenteerd 
door de Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH, de vervoersautoriteit), onder meer 
met onderbouwde kritiek op de nulgroei. Positief vond Rover dat MRDH extra capaciteit bij 
de tram beschikbaar wil stellen op de drukste (spits)tijden. Krimp op de tramlijnen 11, 15, 
17 (zomerdienst) en 19 werd afgewezen. 
Eveneens eind 2016 stelde de afdeling een advies op voor de beste omleidingroutes van 
de zes tramlijnen die vanwege de herinrichting ongeveer zes maanden lang het 
Stationsplein Holland Spoor niet kunnen gebruiken.  
 
Doorkijk naar 2017 
Speerpunten uit het conceptbeleidsplan 2017: 

¶ Opstelling van een toekomstvisie OV in de Haagse regio; 

¶ Voorzetting van de actieve betrokkenheid bij de advisering over het vervoersplan 2018-
2019; 

¶ Tweede tranche nieuwe stadstrams HTM: de wethouder heeft Rover uitgenodigd deel 
te nemen in een klankbordgroep over de formulering van het programma van eisen 
m.b.t. de aanbesteding; 

¶ Advisering omleidingroutes bij werkzaamheden (stationsplein Holland Spoor, aanleg 
calamiteitenroute Prinsegracht/Buitenhof); 

¶ Verbetering bereikbaarheid Scheveningen door o.m. doortrekking tramlijn en P+R-
voorzieningen; 

¶ Aansluiting Den Haag op het (inter)nationale treinverkeer; 

¶ Aandacht voor verbetering van de informatievoorziening aan de reiziger op de haltes 
en in tram en bus. 

Bovenstaande activiteiten gaan gepaard met veelvuldig overleg in adviesgroepen, 
denktanks, regulier overleg met HTM, MRDH (vervoersautoriteit), NS en ProRail en 
bilaterale contacten met de wethouder van verkeer/vervoer, raadsleden en andere 
belanghebbenden die betrokken zijn bij het OV. 
 
Overige activiteiten die Rover zal ondernemen, zijn:  

¶ vernieuwing van de website van de Haagse afdeling; 

¶ gesprek met HTM-afdeling controle en veiligheid en meelopen met bijzondere 
opsporingsambtenaren; 

¶ inbreng in de verkiezingsprogrammaôs van politieke partijen in Den Haag en 
omliggende gemeenten, in het kader van de gemeenteraadsverkiezingen 2018; 

¶ monitoren van de situatie in station Rijswijk; 

¶ 2 x per jaar uitbrengen van een digitale nieuwsbrief; 

¶ tweejaarlijks uitbrengen van een thematisch beleidsplan; 

¶ jaarlijks uitbrengen van een jaarverslag. 

 

Op 19 mei 2016 werd de AALV gehouden, in aanwezigheid van 13 leden. 
Hoofdthema was de Benelux-lijn. Daarover hadden de besturen van Rover-
Landelijk en de afdeling Den Haag in de voorafgaande periode verschillende 

standpunten ingenomen (wel of niet via Den Haag). De aanwezigen namen met 
veel belangstelling kennis van de uitleg van landelijk voorzitter Arriën Kruyt, 

beleidsmedewerker Tim Boric en het bestuur van de Haagse afdeling. Daarna 
volgde een levendige discussie. 
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Drechtsteden 
Actieve leden in 2016 
M.J. van den Berg (vertegenwoordiger in de OV- en Spoortafel), E. de Boer (namens 
Rover in het Rocov). 
 
Hoofdpunten 2016 
Rover is in de Drechtsteden actief in het reizigersoverleg RODAV. Jaarlijks wordt een 
busschouw en een schouw op de Merwede Linge Lijn (MLL) gehouden. Uitkomsten 
worden besproken met de provincie Zuid-Holland en Arriva. Belangrijk aandacht- en 
zorgpunt zijn de aansluitingen van de MLL op NS (vice versa). In de nieuwe dienstregeling 
is er 1 minuut bijgekomen voor de overstap in Dordrecht. Daarnaast heeft Arriva 
toegezegd om snellere chippalen te plaatsen, zodat het omchecken sneller zal verlopen.  
De aansluitingen naar het zuiden toe in Geldermalsen zijn helaas in de nieuwe 
dienstregeling verder verslechterd. De aansluiting uit Utrecht is nu wel goed geworden. 
In het reizigersoverleg zijn de nota van uitgangspunten en het eerste concept van het 
programma van eisen voor de nieuwe concessie uitvoerig besproken. Hier heeft Rover 
weer een grote bijdrage aan geleverd. 
 
Doorkijk naar 2017 
De nieuwe concessie blijft een belangrijk punt voor 2017. Daarnaast de gebruikelijke 
belangenbehartiging voor de reizigers op gesignaleerde knelpunten. 
 
Drenthe 
Actieve leden in 2016 
W.A.J.F. Gerbers von Schnell (contactpersoon en namens Rover in het Rocov) 
 
Hoofdpunten 2016 
In 2016 heeft Rover-Drenthe veel tijd besteed aan het Consumentenplatform en de acties 
die hieruit voortkwamen. Er zijn overleggen geweest met o.a. de gemeente Emmen en 
Assen en met de gedeputeerde Jumelet over de leefbaarheid op het platteland. 
We zitten in het Reizigerspanel van De Bij in Hoogeveen. Mede door de inzet van Rover-
Drenthe blijft de bus op zondag rijden. De OV- en Spoortafels vragen ook veel tijd, vooral 
omdat we niet alleen mogen aanschuiven bij het Ambtelijke Overleg, maar ook bij het 
Bestuurlijk Overleg. 
Ook het Herfte-overleg is zinvol, hier mogen we o.a. meepraten over de Trein Vrije 
Periodes. Verder praten we halfjaarlijks met Arriva over de treindienst Emmen ï Zwolle. 
We hebben deelgenomen aan de stationsschouw van de stations Assen, Zwolle, Beilen en 
Groningen-Europapark. We hebben samen met Publiek Vervoer een conferentie 
georganiseerd over Publiek Vervoer. Verhelderend, want er blijken nog vele 
misverstanden over te bestaan. Veel reclame hebben we gemaakt voor de twee 
woensdagen dat het busvervoer in Groningen en Drenthe gratis was. Voor herhaling 
vatbaar! 
Veel tijd is gaan zitten in de 4e trein naar Leeuwarden, die toch niet door kon gaan. Als 
reizigers vinden we in deze dat we niet op 1, 2, en 3 staan, maar op -1, -2 en -3.  
 

 
 

Verder hebben we veel contacten gehad met onze leden, de digitale nieuwsbrief 
voldoet goed als communicatiemiddel, en er wordt door onze leden goed op 

gereageerd. We zijn erg blij met deze feedback. We blijven ons zorgen maken om 
de verschraling van het OV, met name s' avonds en in het landelijke gebied. 



 
 

37 
 

Friesland 
Actieve leden in 2016 
M.W. Keijzer (Voorzitter), A.F. Ettema (Vertegenwoordiger in de OV- en Spoortafel en 
namens Rover in het Rocov), J.K. Bolt (Penningmeester en vertegenwoordiger in de 
Adviesraad van Rover), M.J.C. Rigter (Bestuurslid) en G.H. Nauta (Actief lid) 
 
Hoofdpunten in 2016 
In Friesland is een vaste werkgroep al een aantal jaren bezig met nadenken over hoe het 
openbaar vervoer in de provincie beter zou kunnen. Niet dat het echt slecht is gesteld met 
trein en bus: op veel plaatsen is er minimaal één keer per uur een verbinding, vaak ook 
twee keer per uur. Maar beter kan altijd! Wat dat betreft heeft Rocov Fryslân in nauw 
overleg met de werkgroep heel wat bereikt, met als aansprekend voorbeeld de Opstapper, 
een systeem waarbij vrijwel alle dorpskernen bediend worden. Tegen een bescheiden 
vergoeding word je gebracht naar een halte van trein of bus, vanwaar je verder kunt 
reizen. Het begon als een proef, maar is inmiddels uitgerold over de hele provincie.  
 
Doorkijk naar 2017 
Twee werkgroepleden van Rover zitten in het bestuur van Rocov Fryslân. Dus dicht bij het 
vuur! Met name het Rocov, als belangrijkste gesprekspartner van de overheid, steeds in 
overleg met Rover is, intensief bezig geweest met sterke verbetering van de treindienst 
Leeuwarden-Randstad: nu twee keer per uur, in de spits drie keer, maar uiteindelijk willen 
we naar vier keer: twee intercityôs en twee sprinters. Na jaren intensief lobbyen, komt daar 
nu eindelijk schot in: misschien zelfs nog in 2017.  

 
 

 

Gelderland  
In Arnhem komen iedere twee maanden afgevaardigden van de zeven Gelderse 
Rover afdelingen en contactgroepen bijeen om te spreken over het wel en wee 
van de vijf treinconcessies en vier busconcessies in Gelderland. 

Gesprekstopics in 2016 waren: 

¶ Tarievenhuis Oost, uniforme tarieven in Flevoland, Overijssel en 
Gelderland, maar wel met forse tariefsverhogingen voor scholieren. 

¶ Regiotaxi, van één systeem naar zes verschillende benamingen en zes 
regiecentrales. 

¶ Flexnet, onduidelijkheid over het begrip Flexnet in de Gelderse OV visie. 
In ieder geval willen wij geen OV-geld naar WMO en leerlingenvervoer. 
De provincie blijft verantwoordelijk voor OV en bereikbaarheid.  

¶ Inspraak bij Provinciale Staten over de toiletten op stations, 
hoogzomerdienstregeling van Breng en het verdwijnen van lijn 43 bij 
Geldermalsen. 

Daarnaast waren er perikelen met gesloten wachtkamers, verouderde 
informatieborden, single checkin/checkout, etc.  Helaas werden enkele buslijnen 
opgeheven. Tussen Arnhem en Nijmegen werden treinen versneld en andere in 
frequentie verbeterd. Min of meer blije momenten waren de opening van het 
nieuwe busstation in Doetinchem, het station Harderwijk en na vele, vele jaren 
bouwtijd het station Arnhem. 

 

Wat dat vuur betreft: dat is binnen de Rovergroep een beetje aan het uitdoven. 
Daarom zoeken we Rover-leden, die een aantal zittende leden komen versterken. 
Jong? Oud? Man? Vrouw? Heb je interesse, ben je een beetje handig met social 

media, wil je ons komen helpen? Kom eens vrijblijvend bij ons kijken of neem 
direct contact op met de huidige voorzitter: Maarten Keijzer, m.keijzer@knid.nl 
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Gouda 
Actieve leden in 2016 
De afdeling telt zes actieve leden, van wie drie het bestuur vormen: Benno Houweling 
(voorzitter), Kees Vermeij (secretaris) en Jaco Klap (penningmeester).  
Naast de jaarvergadering van 13 april hebben de actieve leden van de afdeling nog vijf 
maal vergaderd.  
 
Hoofdpunten 2016 
De belangrijkste onderwerpen die in 2016 speelden waren: 

¶ de verandering bij de stadsdienst van Arriva in Gouda; We schreven een rapport over 
de infrastructuur voor bussen van de Stadsdienst Gouda: De chauffeurs rijden routes 
met een gemiddelde snelheid van 17,5 km/u. Op verzoek van de Gemeente Gouda 
onderzocht Grontmij de routes van de stadslijnen. Rover-Gouda ondersteunde de 
voorstellen van Grontmij om een aantal routes door de stad te strekken. De bus gaat 
dan niet meer door 30 km-buurten maar over wegen met haltes die vanuit de buurten 
lopend te bereiken zijn, waardoor reizigers sneller op hun bestemming komen. Ons 
rapport over de Goudse infrastructuur en de voorstellen van Grontmij hebben Arrivaôs 
Revitaliseringplannen waaronder dat voor Gouda beïnvloed. Arriva koos onze derde 
keus, handhaven van de halte Stadspolderstraat om bestaande klanten niet te 
verliezen. Rover-Gouda blijft pleiten woon- en werkgebieden waar onvoldoende of 
geen bus rijdt te ontsluiten 

¶ de uitbreiding van het R-Net; In onze regio rolt de provincie Zuid-Holland twee lijnen 
met Hoogwaardig Openbaar Vervoer uit onder de naam R-Net: de treinverbinding 
Alphen aan den Rijn - Gouda per eind 2016 en de busverbinding Gouda ï 
Schoonhoven per eind 2017. Namens Rover-Gouda volgt Jan Willem Fortuin deze 
ontwikkelingen door deelname aan de werkgroep HOV-RHM. De werkgroep oefende 
invloed uit op de gemeentelijke herinrichtingsplannen voor Station Waddinxveen 
Triangel Nieuw station Waddinxveen Triangel. Ook kwam voorjaar 2016 het bericht dat 
ProRail de infrastructuur niet op tijd gereed zou hebben om de R-nettrein elk kwartier 
veilig te laten pendelen. ProRail verwacht die veiligheidsgarantie per september 2017 
aan NSAbellio te kunnen verstrekken. De kwartierdienst door de trein grijpt in op de 
lijnvoering van de bussen van Arriva. Dat heeft de Provincie in de voorwaarden van 
beide concessies opgenomen. Trein en bus mogen niet parallel hun vervoersdiensten 
aanbieden. De besprekingen over hoe en waar zijn begonnen. De hoop is dat de R-
nethaltes met parkeerplaatsen, verbeterde fietsenstallingen en verkeerslichten met 
groenegolfzones, meer passagiers tussen Gouda NS en de pont van Schoonhoven zal 
gaan vervoeren. Dat lukt alleen als scholieren en forenzen de langere afstanden 
tussen huis en halte kunnen overbruggen. Voor wie dat niet lukt, zal op voorstel van 
Rover, de Provincie onderzoeken welke rol vervoersdiensten met vrijwilligers kunnen 
spelen om reizigers van en naar een R-halte te vervoeren. Op drie avonden konden 
reizigers in de schoenen van beleidsmakers staan door via een spel te keuzes maken 
op de route, extra ritten, kosten voor herinrichting en milieuaspecten. De 
bijeenkomsten leverden nu al op, dat er ôs avonds meer bussen rijden en dat enkele 
spitsritten uit de Krimpenerwaard in Gouda doorrijden tot de Mammoet.  

¶ overleg met gemeente over het zuidelijk stationsgebied in Gouda; De plannen voor een 
nieuw busstation op de huidige plaats bij het NS-station ontwikkelen zich in de richting 
van een van een eilandperron, waar ook een aparte halte voor de R-Net-bus komt (nu 
lijn 197) en diverse instaphaltes voor de andere lijnen. Het voordeel van een 
eilandperron is dat er één oversteekplaats is tussen NS-station en busstation. Dat 
bevordert de veiligheid en voor blinden geeft dat een overzichtelijke looproute. Een 
overkapping staat nog steeds op de agenda. Buslijn 6 heeft op nadrukkelijk verzoek 



 
 

39 
 

van de gemeenteraad een uitstaphalte aan de noordzijde van het station gekregen. 
Treinreizigers kunnen daar alvast uitstappen om de trein te halen en hoeven niet de 
omweg door de tunnel naar de zuidzijde van het station te maken. 

¶ een nieuwe vervoerder bij de GroeneHartHopper (CVV), omdat de vorige niet voldeed; 
In de Klankbordgroep stond in 2016 de overgang naar een nieuwe vervoerder centraal. 
Er waren veel klachten. Tot 1 juli verzorgde Connexxion alle ritten. Vervoerder 
Munckhof nam met een eenjarig contract de uitvoering over, terwijl 
bureaumedewerkers van de GHH de monitoring zelf ter hand namen. Al in augustus 
bleek de nieuwe uitvoerder slechter te presteren. De Klankbordgroep adviseerde de 
wethouders in het GHH-bestuur gebruik te maken van de reservebank. Sinds 1 
december 2016 rijden ogenschijnlijk dezelfde GHH-taxiôs en taxibussen onder 
verantwoordelijkheid van De Vier Gewesten. 

¶ overige overleggen: Rocov Hollands Midden, provincie en het stationsoverleg met NS, 
ProRail gemeente en andere belanghebbenden. 

 
Doorkijk naar 2017  
28 mei 2016 verscheen een artikel in het AD met de kop óBushaltes ongeschikt voor 
blindenô. Daarin worden zowel Rover als Goudse Adviesraad voor mensen met een 
Beperking (GAB) genoemd. Voor 2017 staat het vervolgonderzoek van stations schouws 
op de agenda.  
Het komend jaar staat ook op de rol de verhoging van de frequentie van de R-Net trein tot 
4 x per uur en de start van het R-net op het traject Gouda ï Schoonhoven. 
Verder het ontwerp van het zuidelijk stationsgebied en de afbouw van de lift aan de 
noordzijde van het station. 
  
Groningen 
Actieve leden in 2016 
Sjak Rijkploeg ( voorzitter OV Consumentenplatform Groningen en lid adviesraad), Menno 
Visser ( vicevoorzitter OV Consumentenplatform Groningen en contactpersoon afdeling), 
Henk Dekker ( lid werkgroep UwToegang en lid adviesraad) en Pim Diekstra 
(onafhankelijk lid OV Consumentenplatform Groningen) 
 
Hoofdpunten 2016 
Er is geen ledenvergadering gehouden. De activiteiten richten zicht vooral op de 
onderwerpen in het OV Consumentenplatform. Daarbij wordt o.a. geadviseerd over 
dienstregelingen, aanbestedingen en tarieven. 
 

 
 
  

Op het moment bestaat de contactgroep vooral uit mensen die in het 
Consumentenplatform Groningen actief zijn. Voor de afdeling zijn nieuwe actieve 

leden of bestuursleden van harte welkom. 
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Haarlem 
Actieve leden in 2016 
H.J. van Spanje (Voorzitter en vertegenwoordiger van de afdeling in de Adviesraad), L.H. 
Tebbens (Secretaris en vertegenwoordiger van de afdeling in de Adviesraad), G. Muurling 
(Penningmeester), N. van Nijendaal (vertegenwoordiger in OV- en Spoortafels en in 
Rocov), H. Claus (Bestuurslid en in Rocov en het NowA-project), W.B. Hakkenberg van 
Gaasbeek (In Rocov), K.H.M. Derks (Actief lid en helaas onlangs overleden), B.L.M. Al (In 
Rocov), W. Oostwouder (Actief lid), N. Porcelijn-Snieder (Actief lid), G. Muurling 
(Bestuurslid). 

¶ Er zijn geen bestuursmutaties voorzien in 2017 

¶ In de Lijnennet-werkgroep is een vacature voor een secretaris. 
 
Hoofdpunten 2016  

¶ Advies gegeven aan en overleg gevoerd met vervoerders en provincie met betrekking 
tot oplossingen voor bus en trein in verband met langdurige afsluiting Velsertunnel 

¶ Advies gegeven m.b.t. voorstel dienstregeling van NS 

¶ Provincie Noord-Holland en gemeenten langs de Kennemerlijn hebben diverse 
Knooppuntendagen georganiseerd over de langs de Kennemerlijn liggende stations 
met als doel korte en lange termijn verbeteringen te formuleren om de 
stationsomgeving aantrekkelijker te maken en daarmee meer reizigers te trekken voor 
de spoorlijn. Rover was een van de deelnemende partijen. 

¶ Er zijn veel klachten binnengekomen van reizigers met betrekking tot overvolle treinen 
op de Kennemerlijn. Analyses zijn uitgevoerd aan de hand van de meldingen die bij 
Rover-landelijk zijn binnengekomen en de inventarisatie van uitval en te korte treinen. 
De resultaten hiervan zijn indringend met NS besproken. Gevolg: er zijn een drietal 
treinen in de spits verlengd en het aantal niet volgens plan met te korte treinen rijdende 
diensten is aanzienlijk afgenomen. Er is nog geen verbetering in de uitval van treinen 
gezien. Het aantal klachten is in de loop van het jaar wel afgenomen, maar de 
Kennemerlijn zit nog steeds in de top tien van lijnen met veel klachten. 

¶ Het ministerie is een onderzoek gestart om een verkeersinfarct te voorkomen aan de 
Noord West kant van Amsterdam, het NowA-project. Rover-Haarlem participeert hierin 
om een mobiliteitsbeleid te formuleren en knelpunt en oplossingen te definiëren met 
betrekking tot het Openbaar Vervoer voor de middellange en lange termijn. 

¶ Organiseren van de Rover adviesraad op 28 januari 2017 (locatie, thema en spreker 
van Transdev/Connexxion over ñemissievrij openbaar busvervoerò. 

 
Doorkijk naar 2017 

¶ Het Nowa project zal met concrete aanbevelingen komen met betrekking tot de 
mobiliteitsproblematiek. 

¶ De overvolle treinen op de Kennemerlijn zullen in 2017 wederom onze inzet vergen 
voor analyse en overleg met NS om tot verdere verbeteringen te komen. 

¶ Advies en overleg met betrekking tot implementatie van de nieuwe busconcessie in 
Haarlem / IJmond met Connexxion en de provincie Noord-Holland. Het nieuwe 
vervoersplan van Connexxion is inmiddels van commentaar voorzien. 

¶ Beoordelen van de plannen voor de nieuwe busconcessie Amstel-Meerlanden op 
impact voor de reizigers richting Amsterdam-Zuid, Schiphol, Amstelveen, Amsterdam-
Zuidoost, Hoofddorp en lokale reizigers in Haarlem en Heemstede.  
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Afdelingsvergadering en onderwerpen in 2016  

¶ Nieuwe aspirant-leden uit IJmond waren uitgenodigd, daarvan is Wilfred Eleveld als 
actief lid aan de slag gegaan bij het NowA-project 

¶ Status van de herbestrating van het Stationsplein te Haarlem 

¶ Overvolle treinen 

¶ Informatie over het NowA-project 

¶ Informatie vanuit de Lijnennetwerkgroep over de concessie Haarlem/IJmond 

¶ Presentatie over voordelig internationaal reizen 
 
Hoeksche Waard / Goeree-Overflakkee  
Actieve leden in 2016 
A.W. Markus (Ondersteuning vanuit landelijk kantoor, vertegenwoordiger in OV- en 
Spoortafels), P. Mol (in Rocov). 
 
Hoofdpunten 2016 
Dit was het eerste jaar van de nieuwe concessie, met Connexxion 'terug als ónieuwe 
vervoerder'. Door nieuwe concessie-eisen was dit in het begin weer even wennen. Een 
hele reeks klachten was het gevolg. Gelukkig is inmiddels veel gerepareerd, zij het helaas 
niet alles. 
Vanaf 'onze' eilanden gaat het OV het land in via Zeeland, Spijkenisse, Zuidplein of 
Dordrecht. Vaak dus een extra overstap voordat je in een trein zit. Dat voortransport gaat 
iets gesmeerder nu er weer een doorgaand abonnement voor bus en metro is. Jammer 
dat de verbinding via Dordrecht naar Brabant in december enorm is achteruitgegaan. 
 

 
 
 
Holland Rijnland 
Actieve leden in 2016 
H. van Dam (Contactpersoon, in Rocov en vertegenwoordiger in OV- en Spoortafel), J. 
Poortman (Bestuurslid), G. Schalekamp (Bestuurslid), C.A. Huigen-van Boven (Bestuurslid 
en in Rocov), P.J. Kleton (Actief lid), F. van Oosten (Actief lid), A. Rutgers van der Loeff 
(Actief lid), L. Beijen (Actief lid), J.W. Oosting (Actief lid), E. de Heer (Actief lid), M. Mentzel 
(Actief lid), J. Deumers (Actief lid), C. Uijlen (Actief lid).  
 
Hoofdpunten 2016 
Het afgelopen jaar heeft geheel in het teken gestaan van de voorgenomen verplaatsing 
van het busstation in Leiden van de centrumzijde naar de BioScienceparkzijde.Wij 
verzetten ons hier tegen omdat de nieuwe locatie veel te klein is en de aanrij- en 
vertrekroutes langer worden. Wij werken hierbij nauw samen met de betrokken 
wijkverenigingen. 
Wij vinden dat de kwaliteit van het OV-knooppunt voorop dient te staan en de andere 
functies in de Stationsomgeving daaraan ondergeschikt zijn. De gemeente stelt de 

De Rover-afdeling wordt nog steeds vanuit de landelijke organisatie ondersteund. 
Maar sinds de zomer hebben we ook een jeugdig, enthousiast, 

(ervarings)deskundig en actief afdelingslid in ons midden. Zijn school in 
Middelharnis geeft hem de ruimte om deel te nemen aan vergaderingen en 

cursussen. Sowieso een aanwinst, maar zeker in een concessiegebied waar 95% 
van de busritten door scholieren wordt gemaakt. Versterking uit andere groepen 

gebruikers blijft daarnaast nog steeds gewenst. 
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gebiedsontwikkeling voorop, maakt dankbaar gebruik van het treinstation als 5e station 
van Nederland, maar ziet de bus en de buspassagiers (slechts een derde van de in- en 
uitstappers van de trein) als één van de vele belanghebbenden. 
Omdat de gemeente zelf al constateerde niet een eigen OV-visie te hebben om bij de 
Stationsomgeving de ontwikkelingen te toetsen hebben wij een bijdrage voor een Leidse 
OV-visie geschreven. Later in het jaar hebben wij deze visie specifiek voor de 
Stationsomgeving uitgewerkt. Vlak na de jaarwisseling heeft het gemeentebestuur 
besloten het gehele planproces opnieuw te doorlopen, maar nu met een meer open 
procesgang. 
 
Ondanks ons verzet heeft de gemeenteraad van Leiden ingestemd met de sluiting van de 
poortjes in Leiden Centraal. Belangrijke factor daarbij was de bijdrage van NS aan 
fietsenstallingen. De daadwerkelijke sluiting heeft op 9 maart 2016 plaatsgevonden. 
De provincie en de betrokken gemeenten werken goed mee aan frequentieverhoging op 
de lijn Leiden ï Utrecht, maar er komen steeds weer nieuwe beren op de weg. Wij blijven 
ons hiervoor inspannen, samen met de afdeling Utrecht. 
Het afgelopen jaar is verder gewerkt aan het idee dat het Openbaar Vervoer en het 
doelgroepenvervoer beter op elkaar moeten worden afgestemd. Zeker in de gebieden 
waar het OV door dalende bevolkingsaantallen extra onder druk staat. In het 
doelgroepenvervoer wordt evenveel subsidie gestoken als in het streekvervoer. Inhoudelijk 
gaat het erom om te proberen een groter deel van de reizen in het doelgroepenvervoer via 
het openbaar vervoer af te wikkelen. Dit kan door een uitgekiender systeem van het 
brengen van mensen van hun huis naar een OV-knooppunt, en van een knooppunt van 
OV naar hun bestemming. Anderzijds zouden ook OV-reizigers in plaats van met de 
gewone bus mee moeten kunnen rijden met doelgroepenvervoer. Hier zitten veel haken 
en ogen aan. Rover heeft als landelijke organisatie in 2015 een rapport over deze kwestie 
uitgebracht. Aan dit rapport hebben twee bestuursleden van Rover-Holland-Rijnland 
meegewerkt. 
 

 
 
Limburg 
Actieve leden 2016 
C.A. Braam (Voorzitter), M.E.M.B. Rijken (Bestuurslid en vertegenwoordiger in de 
Adviesraad), W.J.J. Seetz (Penningmeester, in Rocov en vertegenwoordiger in OV- en 
Spoortafel), E. Szeinfeld (Bestuurslid), H. Wetzels (Bestuurslid), G. Begas (Bestuurslid).  
In verband met hun mogelijke toetreding als bestuurslid wonen Rhêné Klooster en Harry 
Schouten vanaf medio 2016 de vergaderingen bij.  
 
Op 5 oktober 2016 overleed ons bestuurslid Gustaaf Begas in Sofia. Op dinsdag 18 
oktober 2016 hebben Kees, Rhêné en Willy in het crematorium van Geleen afscheid 
genomen van Gustaaf. Met het heengaan op een nog te jonge leeftijd verliest Rover-
Limburg een zeer gewaardeerde collega-bestuurslid. Wij zullen Gustaaf erg missen.  
 
 

We streven ernaar meer leden bij ons werk te betrekken door de instelling van 
lokale werkgroepen. Er zijn inmiddels werkgroepen voor Leiden en voor 

Oegstgeest die regelmatig bijeen komen, en op ad hoc basis vindt overleg plaats 
met actieve leden in de Duin- en Bollenstreek. Het blijkt lastig om leden uit de 

Rijnstreek bij ons werk te betrekken. Het bestuur maakt graag kennis met 
geïnteresseerde leden die in een dergelijk overleg willen participeren. 



 
 

43 
 

Hoofdpunten 2016 
De jaarlijkse Algemene Ledenvergadering (ALV) werd gehouden op 11 juni 2016 in ñDe 
Spuiklepò in Heerlen. In het besloten gedeelte kwamen de (her)benoeming van de 
bestuursleden, de financiële verantwoording over 2015 en de controle daarop en het 
verslag van de secretaris aan de orde. Tijdens het openbare gedeelte heeft Frank van 
Setten (Arriva) een uitgebreide presentatie over het trein- en buslijnennet en de 
dienstregelingen van Arriva vanaf datum ingang nieuwe concessie gegeven. Uiteraard 
was er gelegenheid voor het stellen van vragen. Het was een geslaagde ALV met een 
grote opkomst. Twee weken voor de ALV werd de Nieuwsbrief 2016 van Rover-Limburg 
toegezonden. 
In 2016 was het belangrijkste onderwerp tijdens onze bestuursvergaderingen de 
aanbesteding van het openbaar vervoer in de provincie Limburg. Er zijn de nodige 
problemen geweest tijdens het aanbestedingsproces met als uiteindelijke resultaat dat 
Arriva de concessiehouder werd. De start van de concessie was problematisch. Tijdens de 
eerste dagen waren er problemen met de dienstuitvoering tussen de stations Maastricht 
en Maastricht Randwyck. Deels werden die problemen veroorzaakt door ñkinderziektesò 
waarmee nieuw reizigersmaterieel vaak te maken heeft. Daarop besloot de nieuwe 
vervoerder de stoptreinen uit Heerlen en Roermond slechts tot Maastricht te laten rijden 
en een pendeltrein in te zetten tussen zojuist genoemd station en Randwyck, wat 
impliceerde dat vele reizigers met een overstap te maken kregen. Helaas bleven na de 
ingreep in de dienstregeling vertraging bestaan of werden sommige treinen opgeheven. 
Maar ook de (zitplaats)capaciteit was op bepaalde trajecten en bepaalde uren onder de 
maat, hetgeen resulteerde in overvolle treinen. Per 13 februari 2017 is de dienstregeling 
aangepast en rijden alle treinen van Arriva weer door naar Randwyck. Bij de bussen 
deden en doen zich dezelfde problemen voor en kunnen reizigers soms niet mee door 
overvolle bussen. Daarnaast bieden de bussen onderling veel minder goede aansluitingen 
dan bij de dienstregeling van Veolia. De verwachting is dat kleine dienstregelingproblemen 
begin 2017 opgelost worden en de grote met de dienstregelingwijziging in december 2017. 
De belangrijkste taak voor ons is om de lopende dienstregeling te blijven monitoren en 
daar waar nodig is te verbeteren. Rover-Limburg heeft via diverse kanalen de nodige 
klachten ontvangen over de dienstregeling en de uitvoering daarvan door Arriva. 
In de aanloop naar de concessiewijziging hebben we een aantal verbeteringen kunnen 
realiseren zoals drie bussen naar Schinveld in plaats van één bus. Mede op initiatief van 
Rover-Limburg blijft de bediening van verpleeghuis Lückerheidekliniek in Kerkrade 
gehandhaafd en is er ook een voorziening getroffen voor een betere bediening van de 
Kerkraadse wijken Spekholzerheide, Heilust en Kaalheide middels buslijn 27 (Parkstad 
Stadion-Kerkrade Busstation-Herzogenrath). Ook niet onvermeld mag blijven dat naar 
verwachting in het voorjaar van 2017 Limburg weer bediend gaat worden en wel door een 
buurtbus. Bij NS gaat de Intercity uit Schiphol vanaf de maand april/mei 2017 in de 
avonduren één uur langer naar Heerlen doorrijden. Omdat in de Duitse kaartautomaten 
het Euregioticket op voorhand gekocht kon worden, hebben wij NS geadviseerd deze 
mogelijkheid ook via hun kaartautomaten te bieden. Daar is in 2016 gehoor aan gegeven.  
Met betrekking tot de tram Hasselt-Maastricht blijft het standpunt van Rover-Limburg 
ongewijzigd en zijn wij dus van mening dat de tram via de spoorbrug naar het station moet 
rijden. Op 1 juni werd op station Valkenburg de prijs uitgereikt voor het meest gastvrije 
kleine station in Nederland. 
Het Rover-ProBahn-TTB symposium over het openbaar vervoer in de EUregio, welke op 5 
november in het Gouvernement in Maastricht werd gehouden, was met 150 deelnemers 
een groot succes. 
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Doorkijk naar 2017 
De vernieuwde afdelingswebsite functioneert goed en het is de bedoeling om gemiddeld 2 
artikelen per maand op de website te plaatsen. 
Zoals al eerder is aangegeven houden wij de uitvoering van dienstregelingen van trein en 
bus in 2017 scherp in de gaten. Middels klachtenbrieven die wij ontvangen zullen wij de 
vervoerders gevraagd en ongevraagd van adviezen voorzien. Overigens heeft Rover in de 
loop van de afgelopen jaren goede contacten opgebouwd met de vervoerders en de 
opdrachtgever; waardevolle contacten en overleggen die ook in 2017 zullen worden 
voortgezet. Daarnaast is er geregeld overleg met een aantal wethouders over het 
openbaar vervoer in hun gemeente.  
 

 
 
Noord Holland Noord 
Actieve leden in 2016 
L.R. Maat (Secretaris, in Rocov en vertegenwoordiger in OV- en Spoortafel), R. Beens 
(Bestuurslid en in Rocov), J.W.H.M.T.S. van Rees (Penningmeester), P.P.W. de Graaf 
(Bestuurslid en in Rocov), J.M.A. de Reus (Bestuurslid), P. van Swieten (Bestuurslid) en 
P. Kuiper (Bestuurslid) 
 
Hoofdpunten 2016 
De afdeling Noord-Holland Noord heeft goede contacten met NS, Connexxion en de 
provincie. We zijn veel bezig geweest met de treinverbindingen met Hoorn en Hoorn-
Kersenboogerd. Er waren vaak problemen met de capaciteit, vertragingen en uitval van 
treinen. Mede op ons aandringen zijn maatregelen getroffen. Inmiddels zijn door herstel 
van de vroegere dienstregeling de problemen grotendeels voorbij. Er doemt al weer een 
nieuw probleem op. Doordat de lijn Amsterdam-Hoorn-Enkhuizen onderdeel wordt van het 
PHS tussen Eindhoven en Amsterdam, wordt de dienstregeling zo gewijzigd dat er in 
Hoorn geen aansluiting meer is van Alkmaar naar Enkhuizen vv.  
Bovendien zullen veel van de huidige busaansluitingen in Hoorn verloren gaan. We zullen 
nu moeten adviseren over de nieuwe bustijden in Hoorn. Dat doen we in het kader van het 
Rocov-NH.  
We hebben veel te doen gehad met de Texelhopper. Dat is het vraaggestuurde OV met 
kleine busjes op Texel. Langzamerhand worden sommige adviezen die we bij het begin 
hadden opgesteld, en toen werden afgewezen, nu alsnog uitgevoerd. Eén van de 
pijnpunten die er nog wel zijn, is dat je geen kaartje kunt kopen in het Texelhopper-busje. 
Die moet je tevoren hebben aangeschaft. De OV-chipkaart is er niet geldig. Reisadviezen 
met de Texelhopper staan nog steeds niet op 9292OV. De site adviseert om maar te gaan 
lopen op Texel. De kosten die 9292OV berekent voor het opnemen in de database blijken 
hier het breekpunt.  
Ondanks dat het vervoer met de Texelhopper toe neemt, zijn we in het algemeen nog 
steeds geen voorstander van vraaggestuurd OV, vooral doordat het tevoren opbellen een 
drempel opwerpt. Bovendien blijkt de benodigde regiecentrale bijna even duur te zijn als 
het vervoer zelf. Die kosten moeten op enig moment door de reiziger betaald worden door 

Tot slot vragen wij aan directie en bestuur van Rover om meer aandacht te 
besteden aan internationale treinen/nachttreinen; dit omdat deze wijze van 
vervoer beter is voor het milieu en rechtstreekse verbindingen biedt tussen 
stations in de stadscentra. Om de internationale trein weer te kunnen laten 

concurreren met de vliegtuigen, in het bijzonder met de prijsvechters, moet er wel 
sprake zijn van een ñlevel playing fieldò. 
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tariefstijging of uitgedunde dienstregeling elders.  
Wij zien meer in buurtbussen, en hebben goede en intensieve contacten met de acht 
buurtbusverenigingen in ons gebied. Het vervoer met buurtbussen stijgt sneller dan het 
vervoer met de lijnbussen.  
 
Regio Amsterdam 
Actieve leden in 2016 
M.M. Versteeg (Voorzitter en vertegenwoordiger in de Adviesraad), C. Vonk (Secretaris, in 
Rocov en vertegenwoordiger in de Adviesraad), A.E.H. van Wielink (Penningmeester), A. 
Everaarts (Bestuurslid en in Rocov), R.N.A. Bakker (Actief lid en vertegenwoordiger in de 
Adviesraad), J.W. Kuhlman (Actief lid en in Rocov), M. van Engelshoven Huls (Actief lid en 
in Rocov), T. Boric (Actief lid), L.J. Samson (Actief lid), C. Niezen-Kruimer (Actief lid), B.M. 
Gosliga (Actief lid), A.J.G. ten Hoopten (Actief lid), J.H. Stork (Agendalid), R. van Duin 
(Agendalid), J.R. Ponse (Agendalid), E. Raaman-Vreugdenhil (Agendalid), E. van der 
Kroon (Agendalid), R. den Hartog (Agendalid).  
Daarnaast wonen F.W.G.M. Sam en H. Jansma namens Rover-Amstelland-Meerlanden 
de vergaderingen bij.  
 
Hoofdpunten 2016 
In 2016 heeft de afdeling zich vooral bezig gehouden met twee belangrijke zaken, te 
weten de aanpassingen in het lijnennet na de opening van de Noord/Zuid-metrolijn op 22 
juli 2018 en de aanschaf van het nieuwe tram- en metromaterieel. Helaas heeft de 
Stadsregio zich weinig aangetrokken van de adviezen over het nieuwe lijnennet na 
opening van de nieuwe metrolijn. Wel heeft hierover regelmatig constructief overleg 
plaatsgevonden met het GVB, maar het resultaat was bedroevend. De aanschaf van 63 
nieuwe trams door CAF is uitgebreid besproken en over het nieuwe metromaterieel 
hebben wij positief kunnen adviseren. 
In 2016 bleek dat er regelmatig haltes worden opgeheven of samengevoegd, zonder dat 
daarbij de consumentenorganisaties vooraf om advies worden gevraagd. Het blijkt dat er 
een ambtelijk circuit is dat dit binnenkamers regelt wat er toe heeft geleid dat een gesprek 
zal plaatsvinden met de portefeuillehouder Vervoer van de Stadsregio Amsterdam, dat 
sinds 1 januari 2017 Vervoerregio Amsterdam heet. Voorts zal Rover hierover een 
zwartboek opstellen. 
Op 26 april 2016 hield de afdeling de ledenvergadering in het Haarlemmermeer-station. 
Naast de formele zaken werd het lijnennet na de opening van de Noord-Zuidlijn 
besproken, met als beperking dat dit moest voldoen aan de Lijnennetvisie van de 
Stadsregio Amsterdam. Het leverde een felle discussie op met zeer veel verschillende 
oplossingen. 
 
Doorkijk naar 2017 
In 2017 zal de afdeling zich vooral richten op de implementatie van het nieuwe lijnennet, 
de oplossingen voor het nog altijd fors stijgende aantal gebruikers van het openbaar 
vervoer en het hierboven vermelde Zwartboek. 

 
 
  

Alhoewel de afdeling momenteel beschikt over voldoende actieve leden is er toch 
behoefte aan uitbreiding omdat de gemiddelde leeftijd hoog is en er vooral behoefte 

is aan ñjongereòactieve leden. 
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Regio Arnhem/Nijmegen 
Actieve leden in 2016 
P.H. Smit (Contactpersoon), J.L.A. Lochtenberg (Actief lid), H.G.J. Wijers (In Rocov), R. 
Cremers (Contactpersoon Arnhem en in Rocov), J. Janssen (Vertegenwoordiger van de 
afdeling in de Adviesraad). Voor de regio Arnhem zijn P. van Helden en C.M. van Millingen 
eind 2016 actief geworden.  
 
Hoofdpunten 2016 
Activiteiten in Nijmegen betroffen onder andere: 

¶ Deelname aan een informatiebijeenkomst over elektrificatie en gedeeltelijke 
verdubbeling van de Maaslijn (Nijmegen ï Roermond). 

¶ Hernieuwd contact met de gemeente Wijchen, o.a. over de stationsomgeving, de 
spoordienst, en de belbus die Hermes wou introduceren onder de naam óBreng-flexô. 
Die laatste wordt nu ook in Wijchen aangeboden net als in Nijmegen. 

¶ We hebben een enquête gehouden via de e-mail over het belang van de bus langs 
Plein44, Doddendaal en de Burchtstraat naar aanleiding van een gedeeltelijke 
afsluiting van die straten voor wegwerkzaamheden. Enkele partijen in de 
gemeenteraad overwogen om deze straten in de binnenstad daarna busvrij te houden. 
De meeste respondenten wilden dat de bus terug zou komen. Dit is in de zomer ook 
gebeurd.  

¶ Gesprek met de stads- en streekbusvervoerder Hermes waarin we hoorden dat ze 
meer flexibele diensten wil aanbieden en wilde bezuinigen op de lijnen 3, 13 en 15. 
Wat betreft die laatste twee lijnen vroegen we om het mogelijk te maken dat ze op hun 
gezamenlijke eindpunt in Lent een langere haltetijd krijgen zodat ze aan de andere 
kant, in Wijchen, juist over het eindpunt door kunnen rijden en meer wijken kunnen 
bedienen. Eerst zei Hermes dat de gemeente Nijmegen in Lent een nieuwe keerlus 
zou maken. Later werd gezegd dat de voorlaatste halte in Lent zou worden toegerust 
als eindpunthalte (chauffeurstoilet). Er is nog niets gerealiseerd.  

¶ Wij wezen Hermes mondeling op onjuiste en verwarrende aankondigingen op de DRIS 
borden. Na enige tijd zijn de DRIS aankondigingen verbeterd. We suggereerden een 
regeling voor de verkoop van dagkaarten zonder dat de wederverkopers die eerst 
moeten voorfinancieren.  

¶ Over het idee van Hermes om de lijnen 13 en 15 in Wijchen te vereenvoudigen tot één 
slingerlijn hebben we contact gehad met de gemeente Wijchen. Hermes heeft 
uiteindelijk geen andere route voorgesteld maar wel de frequentie verlaagd. 

¶ We reageerden kritisch via het Rocov op het voorstel van Hermes om een zeer 
spaarzame dienst te rijden tijdens de zomervakantie, met nog minder ritten dan de 
aangekondigde vakantiedienstregeling. Toen we via het Rocov hoorden dat de 
benepen óhoogzomerdienstô voor zes weken toch door zou gaan hebben we op de 
landelijke website van Rover een verzamelpunt voor klachten ingericht. De 
binnengekomen klachten zijn verwerkt in een zwartboek dat is aangeboden aan 
ambtenaren van de provincie. Kort hierna heeft de SP een enquête gehouden met 
meerdere honderden respondenten. In Provinciale Staten heeft die partij in de herfst 
een verklaring van de gedeputeerde gevraagd dat er niet nog eens een 
óhoogzomerdienstô zal worden gereden.  

¶ We hebben NS gemaild over gebreken aan de kaartjesautomaat in Wijchen, de 
afwezige fietsenstalling bij station Lent, gevraagd om inspraak bij de plaatsing van 
poortjes op het hoofdstation van Nijmegen en gewezen op de wenselijkheid van 
bordjes vanaf de perrons van station Goffert naar het P+R terrein en de verschillende 
bushaltes. Slechts in Wijchen is iets verbeterd. 
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¶ Over het uitblijven van de verhoging van bushaltes bij de Smetiusstraat na de 
wegwerkzaamheden in de binnenstad hebben we een brief geschreven naar de 
gemeente. Maanden later kregen we het antwoord dat er nog naar mogelijkheden 
wordt gezocht zonder dat de stoep zo hoog wordt dat regenwater zou afvloeien naar 
de panden langs de straat. 

¶ Op 6 juli hebben we deelgenomen aan een stationsschouw van Nijmegen Heyendaal. 
Daarna hoorden we dat er een nieuwe trap aan de oostzijde van dat station zou komen 
waardoor de mogelijkheid van een derde spoor zou vervallen. Hoewel er wat 
piketpaaltjes zijn geslagen is er nog niets aangelegd. 

¶ Wij hebben een plan ontwikkeld voor de Duitse busdienst naar Nijmegen, om Duitse 
studenten in de spits twintig minuten sneller naar de campus te laten reizen. Dit is 
ingebracht via het Gelderland Overleg en via onze website. 

¶ We hebben gepolst of de trap vanaf het stationsplein in Nijmegen naar de 
verkeerstunnel zou kunnen worden verbeterd. Hij is deze zomer hersteld. 

¶ We hebben onderzocht of zich problemen voordeden na de sluiting van de poortjes. 
Het is enigszins verwarrend dat er verschillende poortjes zijn voor twee spoorbedrijven, 
maar verder verliep alles vlot. 

¶ Deze herfst kwam het gemeentebestuur van Nijmegen met een pakket van 
maatregelen voor de binnenstad, waarbij de bussen uit de Burchtstraat zouden worden 
geweerd. Hierover hebben we onze leden geraadpleegd. Hieruit bleek dat 67% de bus 
door deze binnenstadsroute wenste te behouden. Hierna hebben we een brief met 
argumenten voor het behoud van de huidige busroutes gestuurd naar de raadsfracties, 
waardoor er nader onderzoek komt.  

¶ In december is een nieuwe dienstregeling ingegaan met daarin een aantal wijzigingen 
waarover wij en het Rocov negatief waren. De voorzitter van het Rocov heeft met de 
provincie gesproken over het nut van Rocov adviezen als die zelden worden 
opgevolgd. 

¶ We hebben dit jaar onze eigen website bijgehouden, inclusief een foto rubriek. 

 
 
Doorkijk naar 2017 
In 2017 verwachten we ongeveer hetzelfde te doen. Het zou prachtig zijn nieuwe mensen 
in onze actieve kerngroep te mogen verwelkomen, en als ook in Arnhem een actieve kern 
van Rover-leden zou ontstaan. Ook zou het fijn zijn als het aantal ñgewoneò leden groeide. 
 
 
  

Wel hebben we gebruik gemaakt van de digitale mogelijkheden op het hoofdkantoor 
voor het inrichten van het digitale meldpunt voor klachten over de ñhoogzomerdienstò. 
Ook zijn we het hoofdkantoor dankbaar voor de verwerking van die klachten tot een 

zwartboek. 
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Regio Rotterdam 
Actieve leden in 2016 
H.H. Poortman (Vertegenwoordiger in de Adviesraad en bij OV- en Spoortafels) en G. 
Lappee (Bestuurslid) 
 
Activiteiten in 2016 en de uitkomsten 
Deelname in METROCOV (= ROCOV van de metropoolregio Rotterdam Den Haag) 
Geen ledenvergadering gehouden. 
 
Vooruitblik op 2017 
Voorbereiding en uitvoering van het derde politieke debat met Rotterdamse raadsleden 
over gezond verkeer. Het eerste debat was een verkiezingsdebat (maart 2014), het 
tweede debat was een vervolgdebat (juni 2015) en het komende debat is een 
resultatendebat (5 september 2017). De resultaten vormen tevens een inbreng voor de 
volgende verkiezingsprogrammaôs. 
In het kader van het METROCOV blijven we ons inzetten voor verbetering van de 
doorstroomsnelheid van het openbaar vervoer. Het blijkt een taai onderwerp te zijn: het 
vergt met name inzet van de wegbeheerders, maar die beseffen onvoldoende dat het 
verbeteren van de doorstroomsnelheid zoveel voordelen heeft. Bovendien zijn 
vervoersautoriteit en vervoerders onvoldoende bij machte om het belang van het 
onderwerp bij de wegbeheerders op de agenda te krijgen. 
 
Rivierenland 
Actieve leden in 2016 
Leny Davidse, Hans Ende, Jolande van Meeteren, Ronald Krens en Peter v.d. Veer 
 
Hoofdpunten 2016 
Petitie tegen opheffing buslijn 43 
Advies aan ROCOV met betrekking tot nieuwe dienstregelingen 
Mail aan Bert Kluin van NS over station Geldermalsen 
Bijdrage aan OV visie document van de provincie 
Banner in de Knop, informatie centrum voor duurzaamheid Geldermalsen 
 
Vooruitblik op 2017 
Op 9 februari is een vergadering gehouden waarin is besloten om in het najaar van 2017 
een ledenvergadering te gaan organiseren. 
Verder blijven we werken aan verbetering van de dienst regelingen in ons gebied. Zo is er 
momenteel overleg over de spoorverbinding Tiel ï Den Bosch (en door naar bv Tilburg) 
Verder denken we mee over alternatieven voor het opheffen van bus lijn 43. 
 
ôt Gooi 
Actieve leden in 2016 
In 2016 draaide de afdeling nog op ondersteuning vanuit het landelijk kantoor. Aldo 
Markus was de enige actieve vertegenwoordiger.  
 
Hoofdpunten 2016 
De afronding van het project HOV (R-Netlijn 320 Hilversum-Huizen-A'dam Amstel) 
stagneert al jaren doordat niet alle betrokken gemeenten even enthousiast meewerken. 
Jammer. Daarnaast zou de regio de 'competitie' met omliggende gebieden (Amsterdam, 
Almere, Utrecht) wel eens kunnen 'verliezen': verbeteringen tussen die locaties ("SAAL") 
gaan ten koste van aanpassingen "ten oosten van Weesp", dus in het Gooi. Daar rijdt 




